
Wzorem Polkowie, lubin ma swój 
własny hejnał. Po wyremontowaniu 
Ratusza, codziennie w południe me
lodia będzie rozbrzmiewała z jego 
wieży. Radni zaakceptowali już po
mysł i kompozycję Krzysztofa Figur
skiego, lubinianina, który podaro
wał miastu utwór. 
REGION 
Prognoza zysku KGHM na ten rok 
jest 035 proc. wyższa - poinformo
wała spółka giełdowa spółka. Długo 
oczekiwana przez analityków i 
przedsiębiorców prognoza to 3,9 
mld zł zysku netto w 2010 roku. 
Analitycy Jednak są zdania, że to 
bardzo ostrożne szacunki i zysk 
może być nieco wyższy. 
LEGNICA 
Serce miasta, czyłi legnicki Rynek 
jest już otwarty. Miasto zakończyło 
właśnie jego modernizację. Legnicki 
Rynek to jeden z największych w 
Europie. Największą atrakcją zmo
dernizowanego "sałonu" miasta, 
je t Studnia Zakochanych, na którą 
natknięto się podczas prac moder
nizacyjnych. 

Pijana głogowianka woziła swoim sa
mochodem dziecko. Policjanci zatrzy
mali 37 ·łatkę do rutynowej kontroli 
drogowej. Kobieta miała ponad trzy 
promile w organizmie. Wamochodzie, 
oprócz dziecka, były jeszcze dwie inne 
osoby. 
REGION 
Zdaniem Marka Łapińskiego, marszałka 
Województwa Dolnośląskiego, decyzja 
co do budowy w regionie kopalni od
krywkowej jest w rękach samorządów. 
Marszałek zapowiedział, że wesprze sa
morządy i Stowarzyszenie "Stop Od
krywce". - Trzymamy za słowo - ko
mentują samorządowcy gmin, na tere
nie których miałaby powstać kopalnia. 
WBIN 
- W błyskawicznym tempie . jak to 
określił prezydent lubina Robert Ra
czyński, toczy się budowa obwodnicy 
lubina. Prezydent zorganizował na pla
cu budowy konferencję prasową i pod
sumował zakres wykonanych prac. - Je
~i nadal utrzymamy szybkie tempo bu
dowy, zakończymy ją w lecie przyszłe
go roku - zadeklarował. 

Ewa Szczeciń,ka 
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Wydawnictwo bezpłatne 

Niezwykłe chwile wyciszenia 
Piękne utwory osadzone 

w muzycznej stylistyce XVI 
wieku zabrzmiały w środę 

w murach Kościoła św. Barbary 
w Polkowicach. ArtyŚCi 

z poznańskiej grupy Affabre 
Concinui wystąpili w roli 

przewodników po świecie tych 
niezwykłych dźwięków. 

Koncert odbył się w ramach Mię
d2;ynar0dowego F\!stiwalu "WmtIsla
via cantans", który po raz kolejny .za
gościł w naszym mieście. PoIkowicza
nie, którzy ~ w kościeJnych ła
wach mieli oka2;ję przez kiIkadziesiąt 
minut odezwać się od codziennych 
spraw i rozkoszować pięknymi dźwię
kami. R>znaiJocy śpiewacy, wych0-
wankowie cbórów cblopięoo-męskich 
~przezstemnastuligor-

sza i Jerzego Kurczewskiego wykonali 
międzN innymi utwcny Giovanniego 
PierbIigiego da PaIestrina, CZ:I Jacoba 
Arcadelta Każda z pieśni dost.arc'z\vła 
prz;ybrtYm do kościoła melomanom 
wrażeń estetyamych najwyż.c)zych 10-
tów. Koncert pozwolil prz:ybyłym slu
chac:l.om ~niezwykJe iniecl.ęste 
chwile wyciszenia, skupienia na CZ:I
stym pięknie wydobywanym ze stnm 
głosowych. Chwile takie są niezwykle 

ważne, bo pozwal8ją na nabranie <t'
stansudootacząjącej nas~ 
ści, jakże często propon4iącej JXYlOIY 
piękna. Są także od.skremią od ro
dziennych problemów. I)zjęki takim 
zdarz.eniom nasze życie stąje się pel
niejsze. One poowaJają nam na chwile 
~ na które w oocIziennym pę
dzie nie .zawsze jest czas. 
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Gościnni polkowiccy 
~ seniorzy 

Reprezentacja Domu Pobytu Dziennego "Nad Strumykiem" 
z Głogowa wygrała kolejną edYCję Seniorady, która odbyła się 

w miniony piątek w Polkowicach. - Jesteśmy zaskoczeni 
i szczęśliwi - mówili zwycięzcy. 

W rywalizacji seniorów wzięło 
udział sześć zespołów - trzy z 
Polkowic, dwa z Głogowa oraz 
jeden z Lubina. Sprawdzali się w 
konkurencjach sprawnościo

wych - między innymi w rzucie 
strzałkami do celu i biegu z kij
kami. Ponadto musieli się wyka
zać zdolnościami plastycznymi 
przygotowując logotypy. Za każ
dą z konkurencji przyznawano 
określoną ilość punktów, a o 
końcowych miejscaCh decydo
wała suma zdobytyCh '·oczek". 
Ostatecznie okazało się, że naj
więcej punktów zgromadzi1a re
prezentacja Domu Pobytu 
Dziennego "Nad Strumykiem" z 
Głogowa. W nagrodę otrzymała 
okazały puchar z rąk burmistrza 
Polkowic Wiesława Wabika oraz 
Stefana Ciżmara, przewodniczą
cego Rady Miejskiej. 

- Wcześniej przyjeŻdżaliśmy 
do Polkowic i nawet udało się 
kiedyś wygrać, ałe tym razem 
nie spodziewaliśmy się, że bę
dziemy najlepsi. Konkurencja 
była duża, a najwięcej proble
mów mieliśmy z rzucaniem 
strzałkami do celu. Wiał dość sil
ny wiatr i bardzo trudno było 
trafić. Jesteśmy bardzo zadowo
leni, że do Głogowa wrócimy z 
okazałym pucharem, zresztą ko
lejnym, bo często uczestniczymy 
w różnych konkursach i zajmu-

jemy wysokie miejsca - mówi 
nam Janina Witnicka, kapitan 
zwycięskiej drużyny. 

Wszyscy uczestnicy piątkowej 
imprezy podkreślali wspaniałą 
organizację polkoWickiej Senio
rady. 

- Tutaj naprawdę jest świet
nie. Przyjeżdżamy od samego 
początku i zawsze wracamy ze 
wspaniałymi wspomnieniami -
zaznaczają seniorzy z Lubina. 

- Staramy się z roku na rok 
urozmaicać naszą imprezę. W 
tym roku tuż przed wręczeniem 
nagród wypuściliśmy ku niebu 
symbOliczne gołębie. Sportowa 
rywalizacja ma być dodatkiem 
do milej atmOSfery, która towa
rzyszy senioradzie. Pozytywne 
opinie uczestników bardzo nas 
cieszą i motywują do dalszej 
pracy. Takich imprez, jak nasza 
nie ma w okolicy zbyt wielu -
podkreśla Beata Puławska, dy
rektor Ośrodka Pomocy Spo
łecznej w Polkowicach. 

W tegorocznej rywalizacji dm-
. gąpozycję zajęła ekipa z Lubina, 
która przed rokiem była najlep
sza, a na trzecim miejsca upla
sowali się gospodarze z Polko
wickiego Związku Inwalidów 
Narządu Ruchu. 

Konrad Kilprur 
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z życia gminy 

Pracę może znaleźć nawet 80 osób 
W polkowickiej fabryce firmy Sitach, należącej do grupy 

Volkswagena, uruchomiono produkcję zamka do oparcia tylnego 
w samochodach VW 250 . .Jest ona realizowana we współpracy 

z amerykańskim koncernem Fisher Dynamics, dla którego inwestycja 
w naszym mieście jest pierwszą w Europie. 

uroczyste otwarcie pierwszej linii 
produkcyjru:j należącej do innej Iir
my na terenie fabryki Sitecha odby
ło się w obecności prezesa koncernu 
Hansa Schreinera oraz stojącego na 
czele Fisher Dynamlcs Alfreda ~
scbera III, a także jego brata Micha
ela Nie zabrakło również przedsta
wicieli Legnickiej Specjalnej Stre1Y 
Ekonomicznej oraz władz samorzą
dowych z burmistrzem Polkowlc 
Wiesławem wablklem oraz starostą 
Markiem Tramś. 
Główną częścią uroczystości 

związanych z uruchomieniem nowej 
linii produkcyjnej była prezentacja 
jej możliwości. Na oczach gości po
~ pierwsze zamki sldad!Qące 
się z kilku części dostarczanych 
pt?eZ Sitech. DzIęki obecności no
wej linii prodUkcyjnej na terenie fa
bryki uda się skrócić drogę Jogistycz
ną. Dotychczas podobne zamki były 
sprowadzane spoza Europy. Ńaj
ważniejszą dla polkowiczan infor
macją związaną z otwarciem nowej 
linii prodUkcyjru:j są nowe miejsca 
pracy, które się pojawily. Póki co do 
obslugilinii zatrudniono 18 osób. Na 
tymjednak nie koniec. bo plany sze.
fów fumy Flsher Dynamics zakłada
ją w przyszłości urucbomienie pro
dukCji kolejnych elementów do aut 
marki Volkswagen, a wraz z ttm 
wzrost zatrudnienia nawet do 80 
osób. Do 2016 roku Amerykanie za
mierzają produkować milion 600 ty
sięcy sztuk zamków rocznie. 

Fisher Dynamics to potentat na 
I)'Dku producentów elementów i 

podzespołów dla branży sam0cho
dowej. W tej ~ ftrmie, która 
swoje zakłady produkcyjne ma na 
terenie Stanów zjednoczonych, 
Meksyku i Chin pract\le obecnie 

Dom Wczasów Dziecięcych nagrodzony 
Powiat Polkowicki został 
wyróżniony w konkursie 

"Modernizacja Roku 2009" 
organizowanym przez 

Stowarzyszenie Ochrony 
Narodowego Dziedzictwa 

Materialnego przy współudziale 
Polskiej Izby 

Przemysłowo-Handlowej 

Budownictwa. 
Nagrodę przyznano za moderni

zację Domu WWJSÓw Dziecięcych 
w Przemkowie. W uzasadnieniu 
przyznania nagrody czytamy "za 
doskonałą modemizację obiektu 
oraz adaptację terenu przyległego 
dla potrzeb dzieci i młodzieży w 
programie ''zielone szko1y''''. Na tym 
nie koniec WYIÓżnień dla naszego 
powiatu. otrzymał on bowiem tak
że nagrodę Związku Powiatów Pol
skich. Powód? ZOstał n8jlepsząjed
nostką samorządu texytorialnego 
biorącą udział w konkursie. Celem 
konkursu odb~ącego się od 14 
lat było wylonierńe i nagroc:i2;enie re
alizacji przedsięwzięć budOWlanych 

ukończonych w roku 2009, a wyróż
niających się szczególnymi walora
mi. • Ranga konkursu i jego zasięg 
rośnie nieprzerwanie od momentu, 
gQy odbył się on po raz pierwszy. 
Przed czternastoma laty zgłoszono 
kilkadziesiąt modernizacji. W ostat
niej edycji było ich już 800. 'len fakt 
to powód do zadowolenia zarówno 
dla organizatorów, jak i dla nas -
mówi nam Marek Tramś, starosta 
polkowicki. 

Budynek Domu Wczasów Dzie
cięcychjest obiektem zabytkowym. 
Powstał w 1916 roku. Do 2006 pelnil 
funkcję szkolnego schroniska mło
dzieżowego, ale z uwagi. na z1y stan 
techniczny, pogorszony dodatkowo 

pożarem spowodowanym zwar
ciem instalacji elekt1ycznej, wyłą
czono go z użytkowania 
- Długo zastanawialiśmy się, czy re
montować tak bardzo zniszczony 
obiekt. Dziś nikt nie żałuje, że pod
jęliśmy się tego zadania Ten budy
nek to wizytówka powiatu -kończy 
starosta. 
Nagrodę "Modernizacji rokU 

2009" wraz z Powiatem Polkowie
kimjako inwestorem otrzymali rów
nieź: wykonawca Usługi Ogólnobu
dowlane Marian Kubiak oraz pro
jektant Bernard Adamczak z fumY 
UsłUgi Projektowe "BIPROADAM", 
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Powrót na ziemię ojców po I 50 latach 
Biedrzychowa może wydawać się niektórym wsią bez charakteru, 
nie przyciągającą wzroku turystów, inwestorów, czy historyków. 
Jednak nie wszyscy mają wobec niej tak ambiwalentne odczucia. 
"Roku łysą: osiemset czterdziestego trze
ciego, trzydziestego pierwszego lipca, o 
godzinie drugiej po poludniu, stawili się 
przede mną, Philippem Christophem Wu
erthem, lawnikiem, urzędnikiem sianu cy
wilnego gminy luksemburg w kantonie 
luksemburg Wielkiego Księstwa Luksem
burg, Ehrenfried Ferdi nand Jander; dzier
żawca, lat dwadzieścia pięć, urodzony we 
Friedrichswalde na Śląsku pruskim 18 
września 1817 r., ( ... ) oraz Maria Dumon~ 
lat dwad2ieścia cztery, urodzona w luk
semburgu 27 marca 1819 r., zamieszkała 
w Luksemburgu i wspólnie oświadcryfi, 
że dziecko pici męskiej o nazwisku Ma
thias Jander, urodzone czwartego czerwca 
tego roku, oni wspólnie uznają za swoje." 
Właśnie w ten sposób, jak to pisuje po
wyższy dokument, rozpoczął się powołny, 
ale systematyczny proces wrastania k0-
rzeni drzewa genealogicznego rodziny 
Jander w ziemię Wielkiego Księstwa Luk
semburg. Rodziny, która po mieczu wy
wodziła się z małej miejscowości Frie
drichswalde, czyli dzisiejszej Biedrzycher 
wej. • 
Po 167 latach od tamtego wydarzenia do 
Biedrzychowej przyjechał potomek Eh
renfrieda Ferdinanda i Mathiasa, Mario 
Jander. 
Dziś już na emeryturze, przez kilkanaście 
lat był pilotem pasażerskich samolotów 
luksemburskich linii 101niczych Luxair. W 
ten sposób zwiedzjj całą Europę i Afrykę 
północną. Coraz częściej jednak myślał, 
żeby w końcu znaleźć się w miejscu, skąd 
wyemigrował jego przodek, dając począ
tek luksemburskiej linii rodziny Jander. 
Nikt jednak jeszcze wtedy nie wiedział, 
gdzie znajduje się to miejsce. 

Kiedy Mario Jander odszedl na lotniczą 
emeryturę, postanowił rozpocząć rzetelne 
poszukiwania swoich przodków, oparte 
na kwerendach archiwalnych oraz pomo
cy zaprzyjaźnionego historyka z uniwersy
tetu w Osnabrueck. Od początku nie by
lo łatwo. Bo moc szybko ucłalo się im d<r 
trzeć do odpisu aktu ślubu pierwszego 
Jandera w Luksemburgu, trudniej było zler 
kalizOWclĆ właściwe Friedrichswaide. 
- Na samym Dolnym Sląsku były cztery 
miejscowośd o tej nazwie. Jeśli doda się 
do tego część Prus leżących na terenie dzi
siejszych Warmii i Mazur, to ta liczba się 
podwaja - mówi Mario Jander. Wkrótce 
jednak udalo mu się natrafić na ślad doku
mentu, kt6ry dla jego przodka z Friedrich
swałde wystawił urzędnik pruski z miej
scowośd Petersdorf. - Pomyślałem wtedy, 
że urzędnik nie mógł jechać zbyt daleko, 
żeby wystawić dokument Kilka, może kil
kanaście kilometrów. Zacząłem więc od
siewać od znalezionych już miejscowości 
Friedrichswałde te, wokół których nie by
ło Petersdorfu - wspomina Mario Jander. 
Po krótkiej analizie na "placu boju" pozer 
stała tylko jedna możliwość: Biedrzycher 
wa w gminie PoIkowice na Dolnym lą
sku. Rzeczony Petersdorf okazał się ber 
wiem naszymi Pieszkowicami. 
Mario Jander jeszcze raz poprosił o po
moc urzędników, tym razem z polskiej 
ambasady w Luksemburgu. Ci, podali mu 
dane teleadresowe polkowickiego magi
stratu, ostrzegli przed polskimi piratami 
drogowymi i życzyli szczęśliwej podróży. 
Do Polkowic Mario Jander przyjechał w 
sobotę, 28 sierpnia Nawet nie rozpaker 
wał bagaży w hotelu, w którym się zatrL)'
mai, tylko od razu pojechał do Biedrzy-

piszmy się na szóstkę! 
Od wczoraj na terenie gminy pracuje 

czterech rachmistrzów spisowych. Każdy 
świadomy rolnik pOWinien z ochotą przyjąć 
ich pod swój dach i udzielić im skrupulat

nych odpowiedzi na wszystkie pytania. 
Spis rolny i spis powszechny to egzamin 

cywilizacyjny każdego społeczeństwa. 
Spis potrwa do końca październi

ka W tym czasie na terenie calego 
kraju 12 tys. rachmistrzów będzie od
Wiedzać rolników i zadawać im pyta
nia pn.ewidziane w regulaminie spi
sowym. Thren gminy Polkowice bę
dzie ~ czterech rachmi
strzów, a włtrowie rncbmistrzyń. ~ 
cztety osoby to wystarczająca ilość, 
aby odwiedzić wszystkie gospodar
stwa rolne naszej gminy. Ma1gorz.ata 
Kalus~ dyrektor Wydziału 
Ochrony środowiska i Obszarów 
Wiejskich Gminy Polkowice zapew
nia, że tak. - Choć nasza gmina nie 
jest mała, to opracowany system do
pasQwtije ilość rachIn.istIZów do licz
by rolników. W ten sposób do koI'lca 
Pl"lQ'SZłego miesiąca panie powinny 
Uporać się ze swoją pracą Jednak, 
aby im to ułatwić, każdy rolnik powi
nien podejść do spisu z wyrozumialo
ścią i odpowledzialnoś oby'watRl
ską. Chcę podkreślić, że odpowiedzi 
UdzIelane rachmistrzom są tajne, _ 

wpisywane od razu do pamięci urzą
dzenia elektronicznego i tam auto
matycznie kodowane. NIe ma więc 
obawy, że zdobyte w ten sposób in
foImaCje dostaną się w niepowolarle 
ręce - zaznacza Małgonata Ka1us
Chii;yńska 

Mimo, że rachmistrze wynlS2'\Y1i w 
teren wCZ01'!ij, od 1 września każdy 
I'01nilr mógł odpowiedzieć na pytania 
spisu drogą elektroniczną To ważne 
ułatwienie, bowiem do odpytaniajest 
blisko 2 mln. rolników w całej Polsce. 
Spis pozwoli na analizę zmian pol
skiego rolnictwa przed pnystąpie
niem Polski do Unii Europejskiej i po 
nim Ma pokazać m.in., jak S2iYbko 
polska wieś się wyludnia i r:lQ unijne 
pieniądze nie zostatv zmarnotrawio
ne. 'Thkich dan,ych potrz.ebtUe nie tyl
ko nąd, lecz także Eurostat oraz irme 
organlzacje ~owe, np. 
FAO i OECD. Wento zatem spisać się 
na. szóstkę. 

ROJT/iIl1 Tomczak 

chowej. Przejazd główna ulicą tej wsi bar
dzo go wzruszył. Nic dziwnego, Biedrzy
chowa nie widziała tu żadnego Jandera od 
ponad półtora wieku! Potomek: Ehrenfrie
da Ferdinanda znowu dotknął swoją stopą 
ziemi przodków. Ale wzruszenie nie było 
celem podróży Mario do Polski. Praktycz
ny zmysł Luksemburczyka kazał mu za
opatrzyć się na drogę w zestaw narzęd2i 
ogrodowych, stosownych do pobrania 
szczepów korzeni dziko rosnących krze
w&.N i drzew. -Zależało mi bardzo na tym, 
aby jeden z krzewów posadzić na grobie 
mojego ojca, a drugi w moim ogrodzie. 
Byłem także przygotowany do zabrania z 
lasu malego drzewka i kilku garści bie
drzychowskiej ziemi -wspomind dzi Ma
rio Jander. Najtrudniej było mu zdecydo
wać się na krzew, bez botanicznego wy
kształcenia wszystkie wyglądają podob
nie. W końcu zdecydował się na ... leśny 
bluszcz. Mniej kłopotu było z drzewkiem. 
Wybór padł na małeńki dąb. 
Kiedy jeszcze trwały poszukiwania Jeśnej 

z tegO powodu ten kamień stał mu 
się naraz bardzo bliski. Miał w kie
szeni znicz (był świetnie przygoter 
wany na każdą okolicznoŚĆ). Kiedy 
zapłonął, Mario odmówił bardzo 
ugestywną i osobistą modlitwę 

języku luksemburskim. Jego misja 
nareszcie była skończona. 
Mario Jander wrócił do luksembur
ga następnego dnia rano. Wieczorem 
wszystkie przywiezione przez niego 
rośliny odpoczęły w gościnnej ziemi 
Luxemburga. Tej samej, w którą kiedyś 
zapuściło swoje korzenie rodzinne 
drzewo Jander6w. 

fauny, swoją pomoc zaoferował sołtys Bie- ,1I"lo.l1._ 
drzychowej. -Zaproponowałem, aby Ma
rio Jander wziął także szczep bzu z korze
niem, kt6ry rośnie za moim płotem. Po
sadziłem go z krzewów, które rosną dzi
ko wokół starej cegiełni -wyjaśnia Ma
rio był szczęśliwy. Ale nie tak, jak wte
dy, kiedy dowiedział się od sołtysa o 
zapomnianym, zarośniętym drze
wami i blu zczem (sid) starym 
cmentarzu. Natychmiast tam po
szedł. W gąszczu drzew i krze
WĆ1W natrafił na chyba jedyny 
ocalały tam nagrobek. Na pia
skowcu dalo się odczytać 
inskrypcje z nazwiskiem 
chowanej tam osoby oraz datę: 
1818. - W rok po urodzeniu 
Ehrenfrieda Ferdinanda - przy-
pomniał Mario Jander. Także i 
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4 Gazeta Polkowieka 
Rozmaitości, ogłoszenie 

Inwencja godna podziwu Plecaki na powitanie 
Małe dzieła sztuki - tak można nazwać prace, które stworzyli 

uczestnicy "Wakacyjnych przygód z humorem" zorganizowanych 
przez Dział Dziecięco - Młodzieżowy MG BP w Polkowicach. 

Uczestnicy już od pierwsze
go dnia mieli mnóstwo pomy
słów na to, co stworzyć chOĆby 
ze zwYkłej gliny. Patrząc na 
kształty, jakie przybierał po 
pewnym czasie materiał w dło
niach młodych "artystów", po
dziwiało się ich wręcz nieogra
niczoną wYobraźnię. 
- Dzieci chętnie brały udzial w 
zajęciach. SzybkO nawiązały 

znajomość, polubiły się i jeśli 
zacholjzila taka potrzeba, to 
starsze pomagały młOdszym -
mówi Aleksandra Gawlik, pro
wadząca zajęCia. Spotkania 
były realizowane według okre
ślonych tematów z wYkorzy
staniem różnych technik pla
stycznych. Każdego dnia 
uczestnicy warsztatów wYko-

nywali co innego, a po zaba
wach plastycznych odbywalo 
się głośne czytanie fragmen
tów książek, w co zaangażo
wała 'się sama młodzież. spot
kania przy herbatce i słody
czach upływały w przyjemnej i 
wesolej atmosferze. 

- Celem naszych działań by
lo zagospodarowanie dzieciom 
w ciekawY sposób wolnego 
czasu oraz dostarczenie im 
miłych wrażeń z pObytu w Bi
bliotece. Ponadto istotny był 
walor edukacyjny - zaznacza 
Małgorzata Dobrowolska, kie
rownik Działu Dziecięco-Mło
dzieżowego. 

Marta ClIarymsk,a 

OGŁOSZENIE 

Artykuły szkolne, koce i materiały higieniczne - dary Starostwa 
Powiatowego - powędrowały do magazynów 10. Brygady Kawalerii 

Pancernej ze Świętoszowa. Za kilka tygodni wylądują razem 
z wojskiem w afgańskiej prowincji Ghazni. 

vm zmiana Polskiej Mi$ WOjsko
~ w Afganistanie tuż, tuż. Jej tJ.w
nem będą żołnierze wchodzący w 
skiad tzw. "Oz.arnej dywi$", dowodze
ni przez gen. blJ'g. ~aReudowi
cza. 'Ib właśnie pancemiacyze święt0-
szowa zwrócili się do starostwa Po
wiatowego w Polkowicacb z prośbą o 
skompletowanie pomocy humanitar
nej d1amieszkańOOwprowincji Ghazni 
w Afganistanie, gdzie operować będą 
żołnierze ze ŚWiętoszowa - Cb.cemy, 
aby n$nIodsi AfgańC'4YCY właściwie 
odebralinaszą obecność. N.tejako oku
pantów, ale wojsko, które prz.yjechalo 
ich bronić oraz pomagać J.ok:alnym 
władzom - wyjaśnia kpt. Dańusz Ku
dlewski, oficer prasowy 10. BKPanc. -
Otrzymane od samorządów d.aIy 
przPlrnWny głównie dzieciom, które 
będą tam rozpoczynaIy nowy rok 
szkolr:\y - dodąje. kpt. KudJ.ewski 

Starostwo Powiatowe, jako pierw
sze odpowiedziało na apel wojsko
wych. W niedługim czasie zebrano 
sporą ilość nąjbardziej potJ.-z.ebnych 
rzeczy. -Popro;ilem swoich współpra
cowników o prz&gOtowanie niezbęd
nych rzeczy. Ogl.ądąjąc codzierme rela
cje z mi$ wz.ruszamy się losem tych 
dzieci, dlatego jak nąis'z8bciej chcieli
śmy prz.ekazać naszą pomoc do Afga
nistanu - powiedział Marek Tramś, 
&arosta polkowicki. Prz.ekazane d.aIy 
pochodziJy ze zbiórld wśród prncowni-

ków starostwa, ale także od innych in
stytuGii Swojąpomoc zaoferoW3\Y np. 
Pogotowie Ratunkowe i PowiaOOwe 
Centnnn Pomocy Rodzinie. Część da
rów pochodziła z magazynów zarzą
dzania kryzysowego. W~ pl'ze
kazane !'lrez;y byly nowe. Pochodziły 
bądźtoz~,bądź~za
kupione. 

Prz.ed dwoma tygodniami żołnierze 
ze ŚWiętoszowa zakońC2iYli półtora
roczny cykl szkoleń, prz.ygotowt.\iący 
ich do mi.$ w Afganistanie. Pojedzie 
tam prawie połowa stanu osobowego 
qywJzji Q) drugi żoInierljest ofirerem. 
- ĆWiczenia, które prz..eprowadzi1iśmy 
prz.ed dwoma tygodniami by)y przed
ostatnim sprawdzianem żołl:lieI7&. 're
raz czeka ich tylko wyjazd do Kielc, a 
poternjuż samolotem na miejsce peł
nienia mi$ -~ kpt. Dańusz 
Kudlewski. - ~towywaIiśmy się 
do niej od prawie dwóch lat. ĆWiC2iYli
śmy głównie obronę ~ i konwoju 
Jednak~ nąjważrJiejsz;yzada
niem w Afganistanie będzie pomoc 
miejscowym władwmiludności cywil
nej, a nie strzelanie -podkreś1a 

Kllkanaście procent wyjeżdżają

cych ma już za sobą mil\ie w Afgani
stanie lub Oladzie. Prz.ed WSZYStkimi 
trudne i bardzo odpowiedzialne zada
nie. -Prowincja Ghazni ma wielkość i 
zaludnienie województwa zacbodnio
pomorskiego. Ale wojska, które za-

pewnia tam spokójjest mniej, niż poli
cjant6w w zachodniopomorsklm -wy
liczał gen. Reudowicz. 

ŻOłnierze od wiosny ub. roku uc:z;yłi 
się także zachowania w kontaktach z 
~ z zachowaniem wszel
kich zasad panqjącycb w tym odJe
giym kr$L W tym celu na poligonie w 
ŚWiętos:wwle zaaranżowali całą wio
skę afgmlską, ~ nąjda1ęj po
sunięte podobieństwo do realiów. Poli
gon od wielu miesięcy aż roił się od po
staci w turbanach, długich sukniach i 
kwefuch na twanach. ĆWiczeniom 
przez catY okres szkolenia prliygiącIali 
się oddeleguwani. do ŚWiętoszowa ofi
cerowie armii. USA. -Uważam, że wasi 
żołnierze sąjuż dobl7.e p!73'gOtowani 
do tej IDi$, a proces ich szkolenia w ni
czym się nie różnił od tego, jakiemu 
poddawani są nasi podkomendni -
mówił mediom płk. Albett Cox. 

ŻOłniernom w ich pokojowej mi&ii 
będzie ~ ks. komandor 
ppor Sławomir SzeJągowski, kapelan 
23. ~ Brygady Kawalerii z Bole
sławca. Obok duchowego wsparcia, 
niezbędnego podc:z.askażdej ml$woj
skowej, ks. Szelą,oowski będzie czuwał 
nad ~ i przebiegiem 
młnierskich świąt Bożego Narodzenja 
i Wielkiej Nocy. 

Ranan TCX1JCZ4k 

Do wymiany informacji nie wystarczy już tylko słup ogłoszeniowy 

Polanka w sieci 
Osiedle Polanka ma własną stronę internetową! 

Serwis www.polanka.polkowice.pl to pierwsza taka inicjatywa 
zrealizowana w Polkowicach, Wg jej twórców, strona ma 
integrować mieszkańców Polanki i spełniać rolę platformy 

wymiany informacji. 

Do tej pory żadne osiedle w na- niewystarcz~ące, kończyły się bo
SzYlD mieście nie miało swojego wiem naroz!epieniu kilku ogłoszeń 
serwisu internetowego. Ale realiza- na słupach lub w sklepach. Mimo 
cja tego pomysłu była nie tylko no- szczerych chęci jej członków do 
watorska. - Podyktowała ją także pOwiadomienia jak największej 
potrzeba latwej i szybkiej wymiany liczby mieszkańców, nie zawsze 
informacji pomiędzy mieszkańca- kończyło się to sukcesem - mówi 
mi Polanki oraz Rady Osiedla. Do- Jarosław Kallński, jeden z pomy
tychczasowe spOSOby informowa- słodawców zalożenia strony. - Te
nia o posiedzeniacl1. spotkaniach, raz, kiedy działajuż osiedlowy ser
czy decyzjach Rady Osiedla były wis internetowy jestem przekona-

ny, że Obieg informacji znacznie 
przyśpieszy na działaniu i dotrze 
do zdecydowanie większej liczby 
zainteresowanych odbiorców - do
d~e. 

Pierwsza w Polkowicach osie
dlowa strona internetowa przycią
ga estetyką i starannością wykona
nia Wśród wielu zakladek każdy 
internauta może poruszać się z du
żą latwośclą. Każdy też może 
wziąć czynny udział w poszerzeniu 
oferty strony lub w jej udoskonale
niu. - Docelowo na stl'Onie będą 
odbywać się konkursy, pojawiać 
się będą aktualności z życia osie
dla. Mam też nadzieję, że coraz 
bardziej aktywne będzie forum wy
m.i.any spostrzeżeń, komentarzy i 
sugestii dotyczących życia co
dziennego na Polance. Do tej pory 
forum odwiedziło już kilkadziesiąt 
osób. W zdecydowanej większości 

poparli oni ideę Osiedlowej strony 
internetowej - mówi Jarosław Ka
liński. 

Pierwsze domy i pierwsi właści
ciele zaczęli się pOjawiać na Polan
ce przed przeszło 20 laty. Dziś 
wprowadza się tam coraz więcej 
ludzi mlodych. Inicjatorzy powsta
nia strony www.polankapolkoWi,
ce.pl mliją nadzieję, że serwis bę
dzie pomocny w jeszcze większym 
zintegrowaniu mieszkańców Po
lanki i zachęci ich do brania czyn
nego udziału w pracach nad po
prawą infrastruktury niemlodego 
już osiedla - Do tej pory interesy 
mieszkańców reprezentowała w 
gminie Rada Osiedla. Jednak jej 
zamierzenia i decyzje nie zawsze 
były znane wszystkim zaintereso
wanym. Mieszkańcy osiedla, któ
rzy wypowiedzieli się w anonimo
wej ankiecie na stronie www.polan· 

kapolkowice.pl w zdecydowanej 
większości - 92 0/0- optowali za tym, 
aby Rada Osiedla miała obowią
zek informowania o swojej działal
ności na stronie internetowej. My
ślę, że to dobry krok w kierunku 
dalszego rozwoju społeczeństwa 
obywatelskiego. Dopiero wspólna 
troska może doprowadzić do szyb
kiej rewitalizacji tej części miasta -
zapewnia K.a1iński. 

To, czy nowo powstała strona 
będzie się rozrastać, także będzie 

zależało od jej użytkowników. Na 
początek organizatorzy tego 
przedsięwzięcia przewidzieli kon
kurs fotograficzny na nąjładniejSZY 
ogród przydomowy na Polance. 
Wkrótce ma się też pojawiĆ za
kładka doh.'1lmentująca początki 
powstawania osiedla ' 

P:m-el Greri 



Dożynki 2010 

Działkowcy to ludzie pracy 
Końcówka lata to czas święta plonów. Rolnicy oraz działkowcy dziękują naturze za jej szczodrość. 

Tegoroczne obchody dożynkowe w Polkowicach rozpoczęły się w sobotę w Rodzinnym Ogrodzie 
Działkowym "Miedzianka", dla którego bieżący rok był wyjątkowy. 

Takiej liczby nagród i wyróż
nień "Miedzianka" nie zdobyla w 
całej swojej dotychczasowej bi
storii. Zwycięstwo w konkursie 
organizowanym przez burmistrza 
Polko wic na najpiękniejszy ogród 
dziaIkowy i nagroda w wysokości 
7.500 Złotych, to tylko jeden z kil
ku laurów. Wygrana w podObnym 
konkursie organizowanym przez 
starostę polkowickiego w katego
rii ogrodów Z terenu gminy Polko
wice, trzecie miejsce w konkursie 
na Najpiękniejszy OgrÓd DziaIko
wy w regionie legnickim oraz 
pierwsze w konkursie przewodni
czącego Rady Miejskiej na najle
piej przygotowany Dzień Dział
kowca to kolejne wyróżnienia. 00 
więcej, dziaIkowicze z "Międzian
ki" otrzymali także nagrody indy
widualne. Ogródek Małgorzaty 
Gonciarz został uznany za naj
piękniejszy w całej gminie. Jaka 
jest recepta na takie sukcesy? 

- przede wszystkim ciężka pra
ca. Doprowadzenie działek do ta
kiego wyglądu, aby zostały doce
nione przez innych kosztuje wiele 
wysiłku, ale działkowcy to są lu
dzie pracy. Oni poświęcają dużo 
czasu swoim ogródkom, a także 
wkładają w nie wiele serca. W tym 
tkwi chYba tajemnica naszych 
sukcesów - mówi nam Eugeniusz 
Spychała, prezes ROD "Mie
dzianka". 

Prezes Spychała swoją funkCję 
spra~e ledwie od roku, a już 
udało mu się zanotować tak zna
czące sukcesy. Zdaje sobie dosko-

nale sprawę z tego, że utrzymanie 
takiego wysokiego poziomu nie 
będzie łatwe. 

- Trudno jest wznieść się na 
szczyt, ale jeszcze trudniej się na 
nim utrzymać. Jestemjednak go
tów do tego, by sprostać temu 
wyzwaniu. Wspólnie z dziaIkow
cami dołożymy wszelkich starań, 
aby także kOlejne lata dostarcza
ły "Miedziance" wielu sukcesów -
podkreśla prezes. 
Wręczenie licznych nagród to 

jeden z najmilszych momentów 
sobotnich dożynek: Wcześniej 
miały miejsce tradycyjne rytuały -
wniesienie pięknego wienca, a 
także darów. ByIo również dziel
nie się chlebem i rozmowy w mi
lej, niemal rodzinnej atmosferze 
przy pieśniach wyśpiewywanych 
przez zespół "Srebrne Nutki". 

Ozęsto poruszanym wątkiem by
ły klęski, które nawiedziły w tym 
roku dziaIkowców. 

- Najpierw ostra, mroźna zima, 
która znisZCzYła większość krza
ków, a potem czerwcowe gradobi
cie, które dope!nilo dzieła znisz
czenia. To nie by) dla nas dobry 
rok. Jednak daliśmy radę. Napra
wiliśmy szkody. Mamy nadzieję, 
że podobne klęski nie będą nas 
więcej nawiedzać - mówi nam 
Małgorzata Gonciarz. 
Dożynki w ROD "Miedzianka" 

były pierwszymi, które odbyły się 
na terenie naszej gminy. W sobo
tę, 4 września świętowali dział
kowcy z innych ogrodów, ajuż 12 
września w Polkowicach odbędą 
się Dożynki Powiatowe. 

Konrad Kilptuc 
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Już w we'ekend dożynki 
W najbliższą niedzielę warto wybrać się do Oentrum Piknikowego. 

Odbędzie się tam bowiem doroczne święto plonów. A to, jak wiado
mo kojarzy się z ciekawymi konkursami, dzieleniem się chlebem, wy
stępami kapel ludowych oraz możliwością skosztowania wiejskich 
potraw, które na świeZytn powietrzu smak~ą wyjątkowo. Zwieńcze
niem pełnego atrakcji dnia będzie występ znanej i lubianej grupy Go
lec u Orkiestra wykonującej muzykę idealnie pasującą do dożynko
wych obchodów. 

Dożynki powiatowe 20 I O - Rozkłady jazdy autobusów miejskich 
Obowiązują wyłącznie 12.09.20 lOr. 

Odjazd z Polkowie do Sobina 

PRZYSTANEK GODZINY ODJAZDU 
Polkowice, ul. 3 Maja 

18:30 22:00 Baseny Zewnetrzne 
Sobin 18:40 22:10 
Jędrzychów - Szkoła 18:50 22:20 
Jędrzychów - Kościół 18:55 22:25 
Jedrzvch6w - Nowy Dwór 19:00 22:30 
Nowa Wieś Lubińska 19:05 22:35 
Jedrzvchów - Nowv Dwór 19:15 22:45 
Sobin 19:25 22:55 
Polkowice, ul. 3 Maja 

19:35 23:05 Baseny Zewnętrzne 

Odjazd z Sobina do Polkowie 

PRZYSTANEK GODZINY ODJAZDU 
Polkowice 11:30 13:30 
Nowa Wieś Lubińska 11:45 13:45 
Jedrzychów - Nowy Dwór 11:50 13:50 
Jedrzvchów - Szkoła 11:55 13:55 
Jedrzvchów - Kościół 12:05 14:05 
Jedrzychów - Szkoła 12:10 14:10 
Sobin 12:20 14:20 
Polkowice, ul. 3 Maja 12:25 14:25 
Baseny Zewnetrzne 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Mieszkaniowej i Komunikacji Miejskiej wspólnie z gminą Polkowice 

zadbało o to, by każdy mieszkaniec naszej gminy mógł bez kłopotów dojechać do Centrum 

Piknikowego na dożynki. W tym celu zostały uruchomione autobusy, które będą kursować pomiędzy 

wioskami wchodzącymi w skład gminy a miastem Polkowice. Rozkłady obowiązują 

wyłącznie 12 września. 

Odjazd z Polkowie 
do Żelaznego Mostu 

PRZYSTANEK GODZINY ODJAZDU 
Polkowice, ul. 3 Maja 

18:30 22:00 Baseny Zewnetrzne 
Trzebez 18:33 22:03 
Guzice 18:36 22:06 
Moskorzyn 18:39 22:09 
Kaźmierzów 18:42 22:12 
Sucha Górna 18:46 22:16 
Polkowice, ul. 3 Maja 18:52 22:22 
Baseny Zewnetrzne 
Trzebcz 18:55 22:25 
Guzice 18:58 22:28 
Żuków 19:01 22:31 
Komorniki 19:06 22:36 
Tarnówek 19:11 22:41 
Dąbrowa 19:14 22:44 
Pieszkowice 19:17 22:47 
Zelazny Most l 19:23 22:53 
Zelazny Most II . 19:26 22:56 
Polkowice 19:56 23:26 

Odjazd z Żelaznego Mostu 
do Polkowie 

PRZYSTANEK GODZINY ODJAZDU 
Polkowice 11:00 13:00 
Żelazny Most II 11:30 13:30 
Żelazny Most 1 11:33 13:33 
Pieszkowice 11:39 13:39 
Dabrowa 11:42 13:42 
Tarn6wek 11:45 13:45 
Komorniki 11:50 13:50 
Żuków 11:55 13:55 
Guzłce 11:58 13:58 
Trzebcz 12:01 14:01 
POlkowice, ul. 3 Maja 

12:04 14:04 Baseny Zewnetrzne 
Sucha Górna 12:10 14:10 
Każmierzów 12:14 14:14 
Moskorzyn 12:17 14:17 
Guzice 12:20 14:20 
Trzebcz 12:23 14:23 
Polkowice, ul. 3 Maja 12:26 14:26 
Baseny Zewnętrzne 
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Wolne miejsca na studia 
W Dolnośląskiej Wyższej Szkole Przedsiębiorczości i Techniki 

w Polkowicach są jeszcze wolne miejsca na studia stacjonarne 
i niestacjonarne. Dokumenty można składać do końca września. 
Kształcenie odbywa się za

równo na kierunkach inżynier
skich, jak i licencjackich. W ro
ku akademickim 2010/2011 
można podjąć studia na kierun
kach: mechatronika, informa
tyka, stosunki międzynarodo
we oraz nowość - administra
cja. W każdym przypadku w 
trybie dziennym i zaocznym. 
Studiowanie na I roku w trybie 
stacjonarnym jest bezpłatne. 
Dodatkowo uczelnia oferuje 
atrakcyjny system stypendial
ny, dzięki któremu ochronimy 
domowy budżet przed uszczu
pleniem. Opłaty za studia są 
konkurencyjne w stosunku do 
innych uczelni z naszego regio
nu. 

- Na studia w DWSPiT mamy 
w tym roku więcej chętnych niż 
w minionych latach. Sporą po
pularnością wśród kandydatów 
cieszy się uruchamiany od paź
dziernika nowy kierunek admi
nistracja - mówi dr Włodzi
mierz Olszewski, kanclerz 
DWSPiT. 
- Tutaj wpłynęło najwięcej po
dań. Pomimo dużego zaintere
sowania wszystkimi kierunka
mi, są jeszcze wolne miejsca na 
każdym z nich, przede wszyst
kim na studia dzienne. 'zapra
szam więc wciąż do punktu re
krutacyjnego przy ul. Skalni
ków 6b w siedzibie szkoły. War
to zainwestować w atrakcyjne 
kwalifikaCje, które oferujemy. 
Tego wymaga rynek pracy - do
daje Włodziemierz Olszewski. 

Kandydaci nie muszą zdawać 
żadnych egzaminów wstęp
nych. Podczas naboru obowią
zuje kolejność składania po
dań. Przypomnijmy. że uczelnia 
w tym roku znalazła się na wy
sokich pozycjach w rankingach 
uczelni wyższych: w tygodnikU 
"Wprost" uplasowała się na 12. 
miejscu w Polsce wśród 37 naj
lepszych uczelni niepublicz
nych niebizesowych , a w ran
kingu "Rzeczpospolitej" i "Per
spektyw" na 24. miejscu na 71 
najlepszych uczelni niepublicz
nych licencjackich. 

- Z tycn zestawień wynika, że 
jesteśmy w swojej kategorii nr. 
1 i nr. 2 na Dolnym Śląsku, a w 
rankingu wystartowaliśmy po 
raz pierwszy - pOdkreśla Wło
dzimierz Olszewski. - To bar
dzo dobra nota, świadcząca o 
WYSOkiej jakości kształcenia, 
którą oferujemy naszym stu
dentom. Potwierdza najwyższe 
standardy przyjęte w gminie 
Polkowice. Ale to nie powód. by 
osiąść na laurach. Dalszy roz
wój i wytężona praca przed na
mi - dodaje. 

Podania można składać od 
poniedziałku do piątku w go
dzinach od 8 do 16. Dodatko
wych informacji można uzyskać 
pod numerem telefonu: 076 746 
53 53 oraz na stronie interneto
wej www.dwspit.pl/rekrutacja. 

M.1rf.l CJwymska 

Ruszają darniowe 
• • szczepienia 

Masz 60 lat i więcej? 
Weź udział w darmowym 

szczepieniu, dzięki czemu 
zmniejszysz ryzyko 

zachorowania na grypę. 
Rusza kolejny "Program szczepień prze
ciwko grypie osób po 60 roku życia". Do 
mieszkaflro.v trafi ponad 4,5 tys. imien
nych zaproszeń na bezpłatne szczepie
nia. Już po raz piąty mieszkańcy gminy 
Polkowice urodzeni w 1950 roku i starsi, 
mogą skorzystać z bezpłatnych szcze
pIeń przeciw grypie. Program finansuje 
gmina w ramach swoich dziaJań na rzecz 
ochrony zdrowia Obecnie w gminie do 
korzystania z programu kwalifikuje się 
4630 osób (60 lat i starsi). 
- Ruszyliśmy z wysyłką imiennych zapro
szeń od burmistrza Polkowic. Widnieją 
na nim wszystkie niezbędne informacje, 
m.in. o tym, że na szczepienie należy się 
zgłosić do punktu Polkowiekiego Cen
trum Uslug Zdrowotnych (ul Kominka 
10). Tam, po konsultacji z lekarzem, wy-

konywane będą szczepienia - mówi Ma
riola Kośmider, dyrektor PCUZ. 
Gmina Polkowice, nieustannie od pięciu 
lat, prowadzi akcję szczepień wśród star
szych mieszkańców gminy. Akcja skie
rowana jest do seniorów, bo zdaniem le
karzy, to właśnie oni są najbardziej nara
żeni na zachorowania na grypę. 
- Ma to związek ze zmniejszoną odpor
nością osób po 60 roku życia. Osoby 
starsze mają tendencje do zachorowań, 
a kiedy już zachorują, dężko przechodzą 
nawet zwykle przeziębienie - tłumaczy 
Mariola Kośmider. 
Z kolei w razie zachorowań na grypę, 
osobom tym grożą dęikie powikłania tj. 
zapalenia mięśnia sercowego, czy zapa
lenie płuc. Dlatego akcja przeprowadza
na jest cyklicznie. 
- Najbardziej efektywne przeciwdziałanie 
zachorowaniem osiągniemy szczepiąc 
się co roku - zachęca Mariola Kośmider. 
Pierwsi uczestnicy akcji zostali zaszcze
pieni w dniu składu tego numeru Gazety 
do druku, tj. w środę, 8 września. 

Nasze tematy 

DWSPiT ma nowego rekotra 
Prof. zw. dr hab. Marian S. Wolański z dniem 1 września br. objął 

stanowisko Rektora Dolnośląskiej Wyższej Szkoły Przedsiębiorczości 
i Techniki w Polkowicach. Zastąpi dr. Bronisława H. Bladochę. Nowy 

Rektor z polkowicką uczelnią jest związany od 2007 roku. Funkcję 
będzie sprawował przez najbliższe cztery lata, do końca sierpnia 

2014 r. 
Marian S. Wolański to profe

sor zwyczajny. Od 1996 r. do 2008 
r. był dyrektorem Instytutu Stu
diów Międzynarodowych na 
Uniwersytecie Wrocławskim, za
łożyciel i kierownik Zakładu Po
lityki Zagranicznej RP oraz spe
cjalizacji dyplomatycznej w tym 
Instytucie. Na Wydziale Nauk 
Społecznych UWr pelni! wcze
śniej funkcje prodziekana i kie
rownika Studium Doktoranckie
go. 

Od 1976 r. doktor nauk poli
tycznyCh, tytuł profesora uzy
skał w 1993 r. Współpracuje z 
wieloma zagranicznymi ośrod

kami badawczymi, m. in.: w 
Wielkiej Brytanii, Czechach, Ro
Sji, na Ukrainie i na Białorusi. 

W latach 2002-2004 zrealizo
wał wspólnie z badaczami bry
tyjskimi grant finansowany 
przez Bńtish Academy: Federa
list Thought Polish Exile Com
munities 1945-1991 and its Intlu
ence on the Foreign Policy of 
Third Polish Republic (Myśl fe
deralna polskiCh ośrodków emi
graCyjnych w latach 1945-1991 i 
jej wpływ na politykę zagranicz
ną III RP). 

Autor ponad 100 prac nauko
wych, w tym 20 książek. Prowa
dzi wykłady i seminaria z przed
miotów: organizacje międzyna
rodowe, polityka zagraniczna 
RP, polskie Służby dyplomatycz
ne i konsularne, integracja euro-

pejska, międzynarodowa wspÓł
praca samorządów i miast part
nerskich oraz idee federalne pol
skie i europejskie. 

Prof. M. S. Wolański w polko
wickiej DWSPiT wykłada od 
października 2007 r. na kierunku 

stosunki międzynarodowe . 
FUnkcję Rektora uczelni będzie 
sprawował przez najbliższe czte
ry lata, do końca sierpnia 2014 r. 

Paweł Greń 

Ekoenergetyczna świetlica już gotowa 
Gmina Polkowice konsekwentnie realizuje swój energooszczędny 

plan, tym razem na 'Wsiach. Właśnie zakończono budowę świetlicy 
wiejskiej w Pieszkowicach, gdzie zastosowano nowoczesne 

rozwiązania ekoenergetyczne - pompy ciepła isolary. 

Niema! 1 mln zł l\oszt(Ml<l!a bud<;ma świe
tlicy wiej~ej w Pieszkowicach. Dzięki za
st~ tam llO'M:XZeSrl)'T rozwiąza
niom, gmina nie tyłko zac&czędzi energię, 
ale l'Ó'Mlież dopisze przed<;ięwzięde do li
sty sooidl działań ~ych j ekoener
gel)anych. 
Co takiego wyróżnia wybudowaną świetli
cę od innych? Otóż zastO"t(M'allie r0zwią
zań, aby pozyskiw~ odnawialne źródła 
energii. Jedynym źr(xJ!em ogrze.vania w 
budynku są pompy depła oraz solal)'. To 
właśnie dzię/<i nim w loJanad1 popłynie cie
pła woda. a w ziemi wytwarzane będzie 
ekoI~ ogrzewanie. Zasada działania 
pompy ciepła polega na zamianie energii 

deplnej pobranej ze środooMska naturalne
go (grunt. mdy powierzchniCM'e i pod
ziemne) na energie sluą:ą do ogzewania. 
W budynku w Pieszkowica::h zastosowano 
jeszcze dodatkowo baterie słoneczne - 50-

I&y. Według szarunków, stosując pompę 
ciepła, płacimy jedynie za 25 proc. energii, 
która wyi<orzystywalld jest do rozruchu in
stalacji. Oznacza to, że resztę pozyskiwanej 
ene-gii (ok 75 %) rrumy~UI'lOrej eko-

logicznie przez pompę ciepła Instalacja 
kDszto.vała 94 tys. zł. 
Podobna ilMt!Stycja realizowana jest ore:
nie w innej wsi gminy Polkowice (Biedrzy
chowa). Tam l'Ó'Mlież korzystamy z ~
net< eI<oenergetyczn i monIu.JerllY ponr 
py depła i soIdIy. 

Gmina Polkowice po raz drugi będzie g0-

spodarzem Forum Ekoenergetyczneg. 
T~niowa impreza rozpocznie się 16 
wrześni.!, a na niej m.in. - preIek.cje. I.'.ysta
wy, Ekoo\1otoS1-c.v i festiwal filniMr ekoIo
giczn)Ul. 

UWAGA KONKURSI 
DRODZY CZYTELNICY 

Centrum Informacji Turystycznej w Aquapark Polkowice - Regionalnym Centrum 
Rekreacyjno - Rehabilitacyjnym S.A. zaprdSZa do udziaiu 

w konkursie litefiK'kim. 
"MÓJ ULUBIONY nJRmYCZNY h\IG1TEK W POWlEOf POI.J(OWICKJM' 

IV trzech kategoriach: 
Maciczne miejsca 

Niesamowite przygody 
Odkrvte tajemnice 

Prace kon/wr50we w formie pisemnej wraz z danymi konmktol4 ymi prosimy 
przesyłać do dnia15.10.2010 r. na adres e-mail: cit@aquapark.com.pJ 

Autorzy 5 najciekawszych I najbardziej oryginalnych wypowiedzi, 
otrzymd;ą zestawy prze1<\łodników i map tury~tycznych. 

O W}'8ranel zwycięzców poinformujemy telefonicznie oraz e-mai/em. 
Regulamin konkur~u znajduje się na strome intemetowej: 

M1.w.aquapark.com.pl 
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Tydzień pozostał do rozpoczęcia II Forum Ekoenergetycznego (16·18.09.2010 r.) 

Zbuduj swój dom pozytywnej energii 
Masz działkę i planujesz budowę domu lub masz już dom, a chcesz zaoszczędzić energię? 

OGŁOSZENIE 

~~~i~~ 
~ Grirrtw~ fXZ)1XJTli"ap-arl
si;fumn~~~ak>
~ ie30WlIŚiI2010rdoJqtyY.ak'r- . 

rm<tN:naria~. r.tyąityza ~ 

z~m~~~ 
~lEjąity~~ 
zezv.drla. ,,~ kIćre!P:z.e2Y.derie 
~zww.~mJi:e~zOOo

skiemo~~~r1ew.:N:

~riżJX>~6~odd-ia~ 
detyzj o~Z&Vdm. 

Podpowiemy, jak to zrobić na II Forum Ekoenergetycznym. 

Burmi 

16 -18 RZEŚ 

,-",,"2010 (aw •• ) 

9:l0. t l :45 ....., Dobry(b Pnktyk - ( ..... WINł1 (0WSPrT - 5łb z-11 
9:30 - II :45 WimrIcy Do!wycb f'RktP - ('*111 lłcIIIa (DWSPIT - SabI Z·2) 
9:30· 11 :45 Wmmcy Dobrych PDktyk - lnIqIa""'" (DWSPIT - $.1~ l-8) 
9:30· 11:45 Wanmcy Dobrych l'rUtyłI- 8Jopr (DWSPfT - U. Z-7) 

12:00 - 13:00 Ptetwfte OIWarde II forum EIroInerpłYCJ'MIO (OWSPfT • Aub) 
13: l 5 - 17:00 W~ F1Nnsowt (DWSPfT - AulI) 
17:00 - 21:00 l'mIIłd dzlała\ ~ (OWSPIT· SłLł Z-I2) 
17:30-21:00 Panel ~ny • luBi pomocy nrg~J (OWSPIT - Aub) 

1MPI"_IIAI3~~IE 
9:00 1'" ....... + KJub Ekotneqecyany (turnlOf wysnwowy) 
9:00 - ,1:00 ..... ...,..., ~ GmIo (JUmIoc wysuwowy) 
9:00 - 18:00 s.nocłIodr - EIIoMocoShow (ceren lIolst przy Zespole Szk6ł) 
9:00· ł 8:00 FesdwII rIImów etoIoIianYdI (8tIIIouO) 
9:00- 18:00 V#yIłaA prac nadesł.,m rg kDnkun fOCQlnflcmy (N.Jmłot wywwowy) 

1 7 wnemł.I 2010 (pLłtek) 

9:qG - 13:00 Konftrada .... _· Hetody ~ tnt,p (DW 
IJ:lO· 15:00 foND ~. Społec.me ~ OZE ( -.ł:Ut.J) 
t '8. S : 1wi.-RynelBIonwy(D -1) 
lłIOI 18:00 S ' lila cli ntłoclzłely· ZMW·lOI!iJawo -pc,czne . co to 1eJt1 (D 
I" - l_ t P ..... ~ clił IlłUCZYdeI- UoetlflldJ1cj w lrocIowtsb 

lIIJ)iCIIIIIIaJ ~ (DWSPIT - SaU Z-2) 
15:00 • 19:00 KaIńI-I4a......,.. - .....,.., oszaęcIz:anło entflll CDwsm -Aulł) 
IHPlllY TOWARZYSZĄa 

9:00- 18:00 Eko-Wysuwa + Kw.EIa:IoaM_JClDt(NamIot~) 
9:00 - 18:00 EkOtMfIdYCJIIY r-t GNIn (NłmIoI wysawowy) 
9:00 - 18:00 5Mn0cb0dy. EJroMocoSIiow (_ PIoIIIt przy Zespole Szkół) 
9;00- 18:00 festiwal fIIm6w eII~ (BIIIIołtb) 
9:00 - 18:00 Wysuwa prac AIdIIIłeydi lU kDnkun roc.oaratlany tumIoł wysuwowy) 
9;00- 15:00 KoakunJ (lMW) (DWSPJT - Sala Z·12) 
9:00- 13:00 1CnJoR" Gospocbrcu EkOłlItlJtrIti • KIGE Szkół - AuLI) 

18 wrmna 2010 (sobota) 

9:00- 12:00 W<1nzraly doIIrydi pn/Ityk -~ eneraA I ~ ~ (DWSl'rr • Sab Z-I) 
9:00- 14:00 ~ oftrty HFO~ I Wf~ .. 0CfnMWM tcódło fINnsowłnQ'" (DWSPi,. • Auli) 

13:00 - 15:30 Fonan dyskusyJne· HołłłwoKl pnył~ OlE do sIed elektrottWrpcycznel (BIbIIottb) 
15:30- 18:00 ~ dLI rohIIIów· ~ usnw ~ w PoIKt (DWSPIT - S. Z,2) 
t 5:30- 18:00 WanztaCy samorz.tdowt • GmInne (1ttsIoIUIne) CetImIm EneraI 0duWłiInt1 (DWSPIT • sm z' I) 

.forumek neraetyczne.pl 

ORGANIZA TORn PATRONAT HONOROWY 

--
WSPóŁORGANIZATORZY PATRONAT MEDIALNY 

PGEE KGB 

tJrL~d tgullcJ 
E"er e ki 

SPONSORZY 

erCLar 

PATRONAT 
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Koniec wakacji - powrót do szkolnych ław 
Odziani w odświętne ubra

nia, z poważnymi minami, 
młodzi polkowiczanie udali 
się w środę rankiem do szkól, 
aby wziąć udział w uroczy
stych akademiach z okazji 
rozpoczęcia roku szkolnego. 
Dla części z nich była to 
pierwsza wizyta w szkołach, 
stąd też nie dziwiły widoczne 
na ich twarzach oznaki nie
pokoju. Zawsze bowiem po
czątki nowego etapu w życiu, 
niezależnie od wieku, zwią
zane są z niepewnością. Klu
czowym elementem środo
wego apelu w Szkole Podsta
wowej nr 2 było pasowanie 
na ucznia pierwszorocznia
ków. W roli pasujących wy
stąpili Jadwiga Lisiecka, dy
rektor szkoły oraz burmistrz 
Polkowic Wiesław Wabik. Po
za pasowaniem, burmistrz 
obdarowal wszystkich świe
żo pasowanych uczniów 
kompletem kolorowych kre
dek. Te zaś wręczyły włoda
rzowi naszej gminy petycję, 
w której zwracają się z proś
bą o nadanie powstającemu 
na skrzyżowaniu ulic Dą

browskiego i Kolejowej ron
du imienia królowej Jadwigi. 
Burmistrz obiecał przygoto
wać stosowny projekt 
uchwały w tej sprawie i prze
kazać go pod obrady Rady 
Miejskiej. Na zakończenie 
uroczystości rozpoczęcia ro-

1 września blisko trzy tysiące polkowickich uczniów rozpoczęło kolejny rok nauki. - Trochę szkoda, że wakacje dObiegły końca, 
ale z drugiej strony to już nam się tęskniło za szkołą - tak mówiła nam większość z nich. 

ku SZkolnego w Szkole Pod
stawowej nr 2 uczniowie, ich 
rodzice, a także zaproszeni 
goście mogli obejrzeć krótki 
program artystyczny przygo
towany przez uczniów. 

Po zakończeniu uroczy
stych akademii uczniowie 

udali się wraz ze swoimi wy
chowawcami do klas, gdzie 
zapoznali się z tygodniowym 
rozkładem zajęć. KOlejnego 
dnia, w czwartek rozpoczęli 
naukę, która potrwa do 
czerwca przyszłego roku. 

Wspieranie młodzieży to konieczność 
Uczniowie, którzy w poprzednim roku 

szkolnym OSiągnęli bardzo dobre wyniki 
w nauce, a także zanotowali sukcesy 

w konkursach przedmiotowych, odebrali 
z rąk burmistrza Wiesława Wabika 

jednorazowe stypendia motywacyjne. 
- Gratuluję wam bardzo do

brych wyników. Jestem podbu
dowany tym, że tak wiele osób 
spełniło kryteria pozwalające 
na otrzymanie stypendium. To 
świadczy o tym, że polkowicka 
młodzież ma wielki potencjał, 
co mnie bardzo cieszy - mówił 
burmistrz. 

nam tajemnicę szkolnych suk
cesów tegoroczny stypendysta. 

W gronie nagrodzonYCh sty
pendiami burmistrza byli tak
że laureaci konkursów przed
miotowych, wśród nich Mate
usz Gromysz, uczeń III klasy 
Technikum, który w ubiegłym 
roku awansował do finału ogól
nopolskiego konkursu grafiki 
komputerowej. 

- Od wielu lat interesuję się 
graflką. Lubię także fotografo
wać. W przyszłości chciałbym 
studiować grafikę i związać 
swoje życie zawodowe z tą 
dziedziną. Mam nadzieję, że 

uda mi się zrealizować moje 
plany - powiedział nam Mate
usz. 

Wspieranie uzdolnionych 
uczniów to polkowicka trady
cja. Gmina od wielu lat prze
znacza pieniądze na stypendia 
zarówno dla uczniów, jak i stu
dentów zameldowanych w Pol
kowicach. 

- Młodzież to nasza przy
szłoŚĆ. Dokładanie wszelkich 
starań do tego, by doceniać 
kreatywność, zaangażowanie 
młodych ludzi to moja powin
ność. Zależy mi na tym, by jak 
najwięcej młodych, zdolnych 
ludzi po skończeniu edukacji 
wróciła do Polkowie i tutaj re
alizowała swoje ambicje zawo
dowe - podkreślał burmistrz 
Wabik. 

KOl/rad KIPtur 

Nagrody finansowe w kwocie 
od 250 do 540 złotych brutto 
otrzymało w sumie 43 uczniów 
- 28 ze szkół ponagimnazjal
nych oraz 15 z gimnazjów. W 
budżecie gminy na ten cel za
rezerwowano 14.616 złotych. 
Najwyższa odnotowana śred
nia to 5,43. Wśród nagrodzo
nych uczniów był Michał Kos
sakowski, absolwent Gimna
zjum nr 1, który rozpoczął na
ukę w n Liceum Ogólnokształ
cącym w Lubinie. 

OGŁOSZENIE 

- Osiąganie dobrych wyni
ków w nauce nie wymaga po
święcania dużej ilości czasu na 
przyswajanie materiału. Trze
ba uważać na lekcjach i być 
systematycznym - wyjaśniał 

Pierwsze dni w szkole są 
ważne dla polkowiekich 
uczniów oraz ich rodziców. 
Dla policjantów z tutejszej 
Komendy Powiatowej oraz 
strażników miejskich jest to 
z kolei okres wzmożonej pra
cy. Każdego ranka patrole 

pilnUją, by ruch samochodo
wy w okolicach szkół odby
wał się płynnie, a na przej
ściach dla pieszych nie do
szło do żadnego wypadku. 

Do polkowiekich szkół 
podstawowych i gimnazjów 
uczęszcza 2794 uczniów. Po
nadto w oddziałach zero
wych uczy się 151 dzieci. 

Konrad Kaptur 

.Najmłodsi nauczą się pływać 
W polkowickim aquaparku ruSzy wkrótce szkoła pływania dla 
niemowląt i dzieci. Tego typu zajęcia mają bardzo dobry wpływ 

na rozwój maluchów. 
-Wielu rodzicom ~też na tym, 

aby ich pociechy nab)tr umiejętność 
pływania, gdyż wiadomo, że sprz$a to 
bezpiecznemu~nadwo
clą, zwł.aszaza wtedy, gdy dzieci zacmą 
wyjeżdżać samodzielnie na kolonie i 
ołxYz8 - mówi Beata Hetka - Prezes 
AquapaJX PoIkowice - Regionalne 
Centrum Rekreacyjno - Rehabntacyj
neSA 

Podczas zajęć dzieci będą podzielo
ne na czteIy grupy wiekowe: od 3 mie
sięcy do 1 roku, od 1 do 2 lat. od 2 do 3 
lat i ostatnia grupa -od 3 do 5 lat. 

- Imeci, które u~ w szkole 
00'wania są zdrowsre i sprawniejsze, a 
co nąjważniejsze Sl'Q1bcie.i zaczynąją 
chodzić - zaznacza Monika Broc:z.ek
Golk:o, właśclcieIka fumy "FUego" z 
lubina, oJ:gaIliz4iącej zajęcia Popro
wadzi je Marta Kuna, doświadczona 
instruktorlm. z Vffl:>clawia. - Pani Mar
ta jest absolwentką AWF we Vffl:>cla
wiu, gdzie ukoń<ĄYła kienmek o spe
<:;jalności ptywanie. Ma duże doświad
czenie w pmcyz d2jećmj -mówiMom
ka Broczek-GoIko. 

Doświadczenia po~ą.że u ma
luchów, które DaUC2;Yły się pływać lep
sz;ajest koorcJ.ynacja ruchowa, uldad 
mlęśoiowy, zwiększa się wydolnOOć 
Organizmll Jest to też poniekąd profi-
~ wad postawy, w tym zapobie-

ganie otyłości. Thkie ząjęcia to nie tyl
ko plusy dla samego Organ:izmll 
-Dzieci poprzez zabawy w wodzie 
lUlbudząją ~integracjiz 

inr\Ymi rówieśnikami - doc.hVe Monika 
Broczek-GoIko. PIzed zajęciami naJe
iQp.amiętać,żeniewolook:amOC 
dziecka, ani nie smarować żadnymi 
oliwkami, r:cy kremami ])z;ieci IIlI.lSZą 

mieć spe<jalne wodoodporne pielU
cOO-mąjtki, arodzire stroj ~ 
klapki i xwmik 
~ kurs to dziesięć 3O-minutowYCb 
spotkań, ajego koszt to 320 zł. 
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·Urodziny powi·atu W rytmie rocka 
Rzęsisty deszcz nie przeszkodził w świętowaniu XII Rocznicy 
Powstania Powiatu Polkowiekiego. Organizatorzy przygotowali 

bogaty i atrakcyjny program. Na scenie zaprezentowali się między 
innymi Coma i Lady Pank. Impreza odbyła się w Polkowickim 

Centrum Piknikowym i została sfinansowana przez Gminę 
Polkowice. 

Od początku roku przed po
lkowicką publicznością zapre
zentowali się tacy wykonawcy, 
jak: Budka Suflera, Myslovitz, 
Piotr Rubik, Hey, Zakopower, 
Kult i Doda. Wszystkie koncerty 
zostały zorganizowane w ra· 
mach obchodów 20-1ecia samo
rządności. Również 12-lecie po
wiatu polkowickiego wpiSuje się 
w ten cykl Organizatorzy po raz 
kolejny stanęli na wysokości za
dania i przygotowali atrakcyjny 
program. Były gry i kOnkursy dla 
dzieci. Najmlodszych mieszkań
ców bawił il~onista Piotr 
Szumny, a o poprawę humoru w 
deszczowej aurze zadbał znany 
kabareciarz - Jacek Ziobro. 
Jednakże największym zainte

resowaniem cieszyły się koncer
ty Comy i Lady Pank. Jako 
pierwsi na scenie pojawili się 
muzycy z Łodzi. Charyzmatycz
ny wokalista Piotr Rogucki 
wspólnie z kolegami rozgrzał 
licznie zgromadzoną pod sceną 
publiczność. 

- To nie był nasz pierwszy kon
cert w waszym mieście. Grali
śmy tutaj bodajże dwa lata temu 
i bardzo dobrze wspominamy 
ten występ. Pamiętam, jak fani 

zabrali nas po koncercie na spa
cer po mieście. Takie sytuacje 
nie zdarzają się często - powie
dział nam Piotr Rogucki, lider 
Comy. 
Głównym punktem programu 

tegorocznych obchodów XlI-le
cia powiatu był koncert legen
darnego zespOłu Lady Pank. 
Grupa, choć przyjechała do Pol
kowic osłabiona brakiem gita
rzysty i założyciela Jana Boryse
wicza, który wciąż nie doszedł 
do pełnej sprawności po lipco
wym wypadku na quadzie, a tak
że z przeziębionym wokalistą Ja
nuszem Panasewiczem, zaspo
koiła oczekiwania fanów. Muzy
cy zagrali bowiem sporo szlagie
rów, które pozwolily im zapisać 
się na kartach historii polskiej 
muzyki rockowej. Szlagierów do
skonale znanych fanom, dodaj
my. Kłopoty zdrowotne lidera 
sprawiły, że sobotni występ Lady 
Pank nie był może wydarzeniem 
najwyższych artystycznych lo
tów, ale z pewnością ci, którzy na 
koncert przyszli, nie żałują. 

P:twelGreń 

Sztafeta do ekologii 
RywalizaCja w tegorocznej, III edycji konkursu wiedzy o środowisku, była szczególnie emocjonująca. 

Ostatecznie z pośród pięciu sołectw biorących udział w konkursie najlepszą okazała się drużyna 
z Nowej Wsi Lubińskiej. 

Jak rozpoznać krzyk żurawia albo 
szum strumyka? Jakie szlaki tUIy
styczne, pielgr7;ymkowe lub szlaki 
rowerowe przebiegają przez nasze 
sołectwa? CO jest lepSze w garści od 
gołębia na dachu? Na te i wiele in
nych pytan musieli znać odpowiedź 
uczestnicy ID Konkursu Wiedzy o 
środowisku, skierowanego do 
mieszkańców gminy Polkowice, re
prezentowanych przez samorządy 
mieszkańców wsi. Do rywalizacji 
przystąp~ w tym roku drużyny z 
Pieszkowic, żelaznego Mostu, Każ
mier2owa, Nowej Wsi Lubińskiej i 
Guzie. Guzice były jednocześnie g0-
spodarzami ID edycji konkursu, bo -
jak każe regulamin - zwycięzca po
przedniej edycji jest gospodarzem 
następnej. Każde z pięciu sołectw 
reprezentowane było p!7.eZ cztero
osobowe zespoly. W ich składzie by
la jedna osoba dorosła (m6gl to być 
np. sołtys wsi albo członek Rady S0-
łeckiej), dwie OSOby w wieku 11-20 
lat oraz dziecko, które nie ukończy
ło 10 lat. Konkurs polegał na udzie
laniu odpowiedzi na kolejne pytania 

oraz rozwiązywaniu przygotowa
nych zadań. Wiedza, jaką należało 
się wykazać obejmowała Dl. in. se
lektywną zbiórkę odpadÓW i p~ 
dę występtijącą na terenie naszej 
gminy. Trzeba było wykazać się tak
że dobrą formą fizyczną, bo na 
uczestników czekała rywalizacja w 
biegu sztafetowym. 

Po podliczeniu wszystkich zdoby
tych punktów okazalo się, że ruijwię
cej ich zgromadziła drużyna z Nowej 
Wsi Lubińskiej, która za rok będzie 
gospodarzem IV edycji konkursu. 
Na drugim miejscu uplasowała się 
drużyna z KaźmielWwa, a na trze
cim Guzie. Kolejne miejsca zajęli za
wodnicy z Pieszkowic i żelaznego 
Mostu. 

Konkurs organizowany od trzech 
lat pod patronatem Wiesława wabi
ka. bunnistrza PoJkowic, obok do
starczania emocji w rywallzacji po
między sołectwami, ma też dużo 
glębs?3 sens. -Celem konkursu jest 
Ul. in. podniesienie świadomości 
ekologicznej mieszkańców terenów 
wiejskich gminy PoJkowice, popra-

wa dbalości o estetykę otoczenia 
oraz stan środowiska naturalnego -
wylicza Małgorzata Kalus-Chiżyń
ska. dyrektor Wydziału Ochrony 
Środowiska i Obszarów Wiejskich 
Urz.ędu Gminy w PoJkowicach. 
-Równie ważne w konkursie jest po
budzanie lokalnych inicjatyw spo
łecznych oraz propagowanie wiedzy 
o zasobach przyrodniczych na.srej 
gminy - dodaje. 

CO roku w ramach konkursu wie
dzy o środowisku odbywa się także 
podkonkurs pod auspicjami polko
wickiego Aquaparku. Jego uczestni
cy mogą wykazać się wiedzą o walo
rach leczniczych i rekreacY.inych, ja
kie ofenije ten ośrodek. W tym roku 
konkurs poprowadziła Beata Betka, 
prezes Aquapark PoJkowice. 

Zwycię'lC'j oraz biorący udział w 
obu konkursach otrzymali zasłuż0-
ne nagrody, ufundowane przez bur
mistrza Polkowic Wiesława wabika 
oraz prezes Aquaparku Polkowice 
Beatę Ratkę· 

ROJ1I3J1 TomC'$ 

z 

zaprasza 
na spotkanie autorskie 

nną ch ows 
pisarkctt poetką, autorką wielu sztuk telewizyjnych, 

radiowych oraz teatralnych . 

Wśród uczestników spotkania zostaną rozlosowane książki 
z autografem pisarki. 

Spotkanie odbędzie się 
23 września (czwartek) 2010 roku 

o godz. 17°0 
w Sali audiowizualnej Biblioteki, ul. Skalników 6. 

110' Ć raniczona. 
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Rozmowa z PIOTREM ROGUCKIM, wokalistą zespołu Coma 

Rock i teatr pochłania · mnie bez reszty 
- Występ podczas obchodów 

m-lecia powiatu pOIkowickiego 
to wasz drugi koncert w Polkowi
cach. Jak wspominasz ten pierw
szy, spn:ed bodajże dwóch lat? 

- Sam koncelt nie różnił się 
może specjalnie od dziesiątków, 
które dajemy w różnych czę
ściach Polski. Pamiętam, że pu
bliczność akceptowala to, co ro
biliśmy na scenie, a to dla nas za
wsze jest kluczowe, bo tylko wte
dy występ można uznać za uda
ny. Była fajna zabawa, ale najlep
sze zdarzyło się po koncercie. 
Podeszła do nas grupka kilku 
osób i zaprosiła na spacer po 
Polkowicach. Takie rzeczy zda
rzają się dość rzadko, więc zapa
miętalem to bardzo dobrze. Pa
miętam, że Włóczyliśmy się po 
Polkowicach popijając piwo i 
rozmawiając. Było świetnie. 

- Dla ciebie Polkowice są jesz
cze znane z powodu odbywają
cych się tutaj Dni Teatru, .. 

- No tak. Mialem przyjemność 
wziąć udzial w tym przedsięwzię
ciu. Kilka lat temu wystąpiłem 
wraz z kolegami i koleżankami z 
roku w przedstawieniu "Wieczór 
Trzech Króli" wyreżyserowanym 
przez Jerzego Stuhra. To był 
spektakl dyplomowy mojego ro
ku. Było trochę tremy, ale pora
dziliśmy sobie. MOje wspomnie
nia związane z Polkowicami ma
ją więc nie tylko charakter mu
zyczny, ale także teatralny. 

- Masz okazję występować na 
scenie zarówno w roli frontmana 
grupy rockowej, jak i aktora. W 
której czujesz się lepiej? 

- Trudno mi odpowiedzieć na 
tak postawione pytanie. Jak 
słusznie zauważyłeś ijedno i dru
gie jest rolą. którą trzeba ode
grać na miarę swoich możliwo
ści. Zarówno podczas koncertów, 
jak i przedstawień daję z siebie 
wszystko, wkładam cale serce w 
to, co robię. Dobrze czuję się w 
obydwu tych sytuacjach. Intry
~ący reżyser z doskona1ym po
mysłem na spektakl jest w stanie 
w stu procentach zawładnąć mo
ją świadomością i energią. Dobry 
koncert, taki z przepływem ener-

gil między nami a publicznością, 
też potrafi pochłonąć mnie bez 
reszty. 

- A umiejętności aktorskie, 
które nabyłeś podczas studiów 
pomagają ci w trakcie koncer
tów? 

- Uniwersalnych metod pano
wania nad publicznością nie ma. 
Tłum za każdym razem jest inny 
i nieprzewidywalny. Gdyby były 
uniwersalne metody panowania 
nad tłumami to nie byłoby roz
bojów na stadionach. Wydaje mi 
się, że w tej dziedzinie, pOdobnie 
zresztą jak w wielu innych, waż
na jest praktyka. Im częŚCiej 

przebywasz na scenie, czy to te
atralnej, czy koncertowej, tym 
łatwiej przychodzi ci zrozumie
nie publiczności, zaspokojenie 
jej oczekiwań. Poza tym, koncert 
rockowy to także jest rodzaj 
przedstawienia. Podobna jest 
energia. Różnica tkwi w formie. 
To chyba jest tak, że praca na 
scenie rockowej ułatwia mi pracę 
w teatrze i na odwrót. 

- We współczesnej sztuce lubi
my wszystko klasyfikować, Wml

cać do szufladek. Jak byś określił 
muzykę, którą wykonuje Coma? 

- Gramy muzykę rockową. 

Rock jest na tyle pojemny, że 

mieści mnóstwo różnych podga
tunków. W tym jednym worku 
mieszczą się tacy wykonawcy, 
jak Dawid Bowie, Elvis Presley, 
Radiohead, czy Rage Against 
the Machine. My również znaj
dujemy się w tym worku. Nato
miast gdybyś chcial doprecyzo
wać, jakiego rodzaju jest to mu
zyka rockowa to nie umialbym ci 
pomóc. Przyznam jednak szcze
rze, że w ogóle mnie to nie inte
restije, to nie jest mój problem, a 
raczej dziennikarzy muzycznyCh, 
którzy muszą jakoś nas zaklasy
fikować. Na szczęście ja nie mu
szę sobie tym zaprzątać głowy. 

- Występujecie od 12 lat, ale 
dopiero od kilku udaje wam się 
docierać do szerszego kręgu od
biorców. Dziś możesz powie
dzieć, że Coma znalazła swoją ni
szę na rynku muzycznym? 

» BIBLIOTEKA POLECA 

" Wojownik Rr;,ymu: ogień na wschodzie" 

HARRY SIDEBOTIOM 

Jest rok 225. Cesarstwo rzymskie przeZywa 
kryzys. Najpotęmiejsze niebezpieczeńsrno 
nadciąga li! strony Persji. zagrażając odciętemu 
od świata pn»C7.ółkowi cesarstwa. cytadeli Arete. 
Obronę dzielnego ffiJasta ma zorganizować wódz 
o maczącym imieniu Ba)j~1a. Barbarzyńca 
w słu1bie Rz;ymu. traktowany z pogardą przez 
podległych mu patrycjuszowskich dowódców, 

musi stawić czoło nie tylko armii persl(lej. ale ta zdrajcom w obrębie 
murów. W przedstawiony z ogromnym znawstwem opis 
v.ie1omiesięcznego oblę:!enia miasta wplata się dramat człowieka do 
konca wypełniającego samobójczą misję. opowieść o traceńczej 
odwadze. zdrudzie, przede wszystkim jednak - bezpardonowej walce. Jest 
to pierwsza c7,ęŚĆ trylogii ,.Wojownik Rzymu", 

PIOTR ROGUCKI 

Ma 32 lata. Karierę sceniczną rozpoczynal śpiewając piosenki 
swojego autorstwa na różnych festiwalach. Z grupą Coma jest od 
samego początku. Poza graniem koncertów występuje na scenie te
atralneJ, a także w filmach. Jest absolwentem Państwowej Wyższej 
Szkoły Teatralnej im. Ludwika Solskiego w Krakowie. 

- Pierwsze pięć lat były bardzo 
trudne. Nie mogliśmy znaleźć 
wydawcy dla debiutanckiego al
bumu. Bywaly takie momenty, że 

zespól był bliski rozpadowi. Na 
szczęście jakoś przetrwaliśmy 
ten niezwykle trudny okres. Po 
wydaniu pierwszej płyty wszyst-

» JESTEM, WIĘC PISZĘ 

ko zaczęło zmierzać w dobry kie
runku. Dziś mamy wierne grono 
fanów, dość ugruntowaną pozy
cję i mimo tego, że gramy muzy
kę, która niezbyt często gości w 
mediach, to radzimy sobie cal
kiem nieźle. Odpowiadając 
wprost na twoje pytanie - tak -
myślę, że znaleźliśmy swoje miej
sce i niszę. 

- Nie boisz się, że kiedyś do
tknie was syndrom artystyczne
go wypalenia? 

- Dopiero od kilku lat cieszymy 
się możliwością realizowania na
szych wizji artystycznych, zatem 
nie zdążyliśmy się tym jeszcze za 
bardzo nacieszyć. O wypaleniu 
nie ma mowy. Teraz jesteśmy 
pełni pomysłów. Niebawem uda
jemy się na wspólny wyjazd 
twórczy, w trakcie którego bę
dziemy ostro pracować nad no
wym albumem. Jestem niezmier
nie ciekaw efektów. Ostatnie 
miesiące. każdy z nas spędził słu
chając różnych rzeczy, inspirując 
się czym innym. Z tego może po
wstać coś ciekawego. Artystycz
ne wypalenie póki co nam nie 
grozi. loby tak było jak najdłu
żej. 

- Jak pracujeCie nad kolejnymi 
płytami? 

- Każdy z nas ma inne inspira
cje. Podczas pracy nad kolejnymi 
albumami konfrontujemy nasze 
wizje twórcze i wypadkową tej 
konfrontacji jest muzyka, którą 
potem nagrywamy. Szukamy te
go, co nas łączy. Ten proces jest 
bardzo żmudny, ale wspanialy. 
Pracujemy dniami, szukamy 
brzmienia, które zadowoli nas 
wszystkich. Gdy już je znajdzie
my, to osiągamy pełnię szczęścia. 

Rozmawiaj: Konrad K3ptuI 

Dwie strony artystycznego medalu 
Mi/m hurkv duży cJymns do ~:>2)st:kiL'''' 
!!p, co umie otIl"Z3. W moim vibsll}-m 
odczUGU IryrliljnuJ/q. W tymze, rowwcż 
do siebie odIloszę .<ję z n'ZC1W;!. choc.<Jku
/at\\' n;, Illiltr:rii niekoniecznie chClillbym 
bp: aakt(]\vanyjalro osoba wi1l}~rodr.li/. 
~Oz.l tym Illi/1ll duśc.'przcla:>n1.1~, en 
objawiJ sit; zwłaszcza w mym stosunlru 
do wszelkiego mdz..JjugRiJzdd..:, któIt' llil 
jedllą CWloseJ..'Ul1dr rozbłyskują n.1 po
pkultum\Vj m iimumenae, by po knle}
Ile; lliIIlooekundzić pupikm\.'ać w dól z 
Prrdku{d1 Fl6. Nie lublt; jch I)'m har
dziej. U11 Męaj; 5it; o nidl m(n."i. Nie lu
bię pI'ZJ'1J-pać sit; ich gfupalVj7n mmom, 
nic znc&ę ~Juchać artykuJowanych przez 
nic wielce gJębokich przemyśleń I'V}P~
nych WC2CŚructJ na kartce przez jakicgo§ 
ram menedżera. Dostaję drgawr:k. gdy 
słyszę te nijakie, skrojone llil JedrlO koff 
to melodie wprowaclzajv:e wekstazę IiJu
dJ:lCZ}' tych wszystkidl sfOlTClilCOw;mycfJ 
rozgłośni. Wc wsu;pie jedruk nadmiew
Jem, że we własnym odczuciu posiadam 
urroejętność spąjrzenia lliI zw;u10Wdn/ 

\< .... spólczCS1l:l pst'Udomuzyczno-ps<>ucJo.. 
aktursJro..a.·lcbr)'rnwslq rza;zywistnść z 
dy.;tlI1SCIl1 czlcm-ida rozumiejącego. że 
kijem tw.)C~ poroku uit.. Z3'Ml3cę. Z 
drugiej srroIlY mam .4Iviadomość. że 
możliwości \v.;póJczesnt'gO .~viala w za
kresie dotIrcia ze snuJą ml>lZOlLI przez 
,\-'!>zelkicj 1Iu§ci món'ów S;J ruerm1 nie
ogra1liczone, co sprawia, &' w tym zale
wie byle czego traJiają się. Z1'C'SZt:l caIlacm 
nierzadko, dZJeb więcej tUż ciekJwe. Tak 
jest w monn odczuciu z muzylą ttvorzo
D.'J przez Czeslawa MazjJa. kr6rego zna 
już nieUlille grono osób, a który sW'?H 
popularnc& budowal popT7J..'2 konceny 
grane w nk:wieJJach rniasteczkach, a tIk
ze dzięki Intrmetowi. L>zi~ ten niewątpli
wic utalentowanyartystl, krórywiększość 

żyoa spędzil w D.mii. gdzie Wązył ukoń
czyć KrólewsJq Akademię Muzyczną i 
doprowadzić do ruiny prowadzorry we
~pól z koJct9l bar, stal się =y z rego. co 
bez dwóch zdań wychodzi mu w iyau 
n:y7epiej i co krxJliI - z granGJ i śpiewmia 
To w dużej mierze zasluga współczesno-

ści Przyzrąjr;, że fJOCZlIkmm pruc:hodzI
Jem do artysrycznym \"yt:zynów Czesb
wa z typową db mnie nieutiJością. Potem 
jedtlilk, w tni;ur poznawania koJ~inych 
ut\ronm--. a takie Z3lUIIZWi.ł się enraz 
!1ębitj w uJ/t'mecowym Z3.'i0hach (Z!lÓW 

tI wspólczesnośc) moja nieufiu& staw.l

h SIę CQr.IZ bardzitj \\;pll Dzi~pm 
pIZC'konany. że piosenki komponuwanc 
przez Czesł.nv.J są sztuką, choć on sam 
odżql!ll!fr:sit; od ",szelkich gómolocn}'ch 
ti-az. Db tnnie,p<1dobtue,jakdla MoziJa, 

Jed>'I'li) sel1SO\-vną tni.uą szrukij= umie
jętno§ć \l'}'\'ułyn.:mia C1TXX]I, a It", przy
ruYmnieJ 1m pcdCZlS sJud1i1.llia I1t\VOt'Ó\V 

CzesiaW<l ~ Poza tym z lubo
ŚC1ą chłonę mądre reksry i ciekawe linie 
melodyr:zne wymykające się tym wszeJ
Jam dumOWiłtym kbsyfiklq'om Masz 
~ lDl1lC CzesJawie miJośnika .m~ 
muzy[znyr:h dokonań j człowieka. który 
z rado.ścią będzie .~edzil kolejne Tn,'(' mk
cesy. Ż~ obystarr:zyJo Ci inv..r:ncji lliI 

kolgne, d1ugie lala grama 
KDnrad Kaprur 



Ogłoszenia 
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ła?6~292077 
~f~37!> O12+rrdJIe. A:lkr 
6i40423?''''~' 
Dzme ~ na POD "Relaks". 
la.78l G22 355' 
Doo1 VI SlpOlawie, pc1N. 160 012, na dziak:'e 8-

nml 9704 hi> 697 458 670 

~~,~~ 
~~ą ['(401, POD Barb<Ji<a.-

~ ~w5LdJej Cf.mej. IbN. 220 
Vl.·662 !Xl5135 

~ ~ a!JlOW)dl.lJnicir1<i, fatSi 
~~5~'fl 
~~0pc1N. 8 CfÓNW Krępe kdo 
T:f.66s"672' n31ub 76 84S 13 82 

~~~Kie3 [.Xlkoje63 012, II p., ba
l'J.,~u7031r 

~~~FI:h:j. z kararo, iirakr..)1naam 

nrts~ 97, ąimla. zarejesW.vcm 

~~~nadziace27aw 
M88'8167W 
TlI2IlIó 14.5 zł za kg 
TeU188 wa482 

DMe~~~opc1No,n ha 
'rtla'M167' .;m "'<AJ u 

Dlm lJucXM.ł<re Gaib:h 
Td.(l,()i28543, ~ 375 386 
Doo1 rrieszlcaI Gaib:h ---'--
Tel. 6(lf1~ 54roc ~ 375 3il6 
DzJaki bucbMane. 10 i 12~ w Kaź:miezI:r 
~6tVs.złzaiV:· 
lef. 888 ~ 764 

!ł8~,m2..!....~ cIzia'I<a 1800 m2, 
f~.6OO'cJi6olS"" 

~ra 
~~~1 hawGal1OOlzrroiJMmją 
TJ'7ri 1151 31 

~ leriskcMe w Radzyriu kdo Sławy, jeziao 
1ir."~ 131 442 

DmI<i w.voslazvrie 12 i 13l11:7M!, ritrlogo. 
Td.ID! 784~002' . 

l-------------~}iifA()~Szj[NiA-DR(jB~-----------: 

(llJBksymalnie 15 słów, tylko osoby pzywatne) : 
TreŚĆ ogioszenla .......... ~....................................................................................... : , 
•••••••••••••••••••• ' •• 04 ........... , •••••• UU ................. H .......................................... . 

................................................................................ ••• ... 1 ••• • ................. .. 

: ... • .............. II· •••• ••• .... •••• .... •••••••••• n ........................................................ .. 

I .................................................................... u ......... , ••• • ........................ . 

: Data nadania ....................................... Telefon .............................. . ._------------------------------------------------------_. 

~oo~w~-

lAMIENIt -
w 

2460 

z nm~1dcahul.~i~ & kudria. bakn.52 m2111 2 

.50S 454 

~
. 2 . 40,Ei5rn2,~ 

na w~rmźe 

li 605664 

~Ita~~~ 
1664 714 305fmeJSZe IIJJ ~z ~ 

Mieszkanie własności~, 2 QOJ<oje, 37.8,~~ 
~m ~ na po!JoI:>Ile w i1lIlIllvv,-

~603101399 
Mieszkan' 2-001<0' ,wł~ 
IY~ ~44;3~Poooone 00 a~ 
~~.u697 622 062 

Gazeto Po/kowieka I I 
Miesz!rie wł~no~~o c Wełdzielcze o 
~~ęi..?Ó 9J2~ ~kOtvi'cfćg. e O pow po
fcl~ &>4 409 649 v 

Mieszkanie 2-POko/'owe o POW. 45,30 m2 
9~.3J6~k~~~wtii p ętro, auży balkon. 

~Ie$zkanie 40. m2, dwa p<>kole~.I_ p . VI ,bu
~n~u c.zt!!{Oplętrowym, na Więl<!ite lme 

T~F.~~'1~fŚ46 32 42 

Mieszkaaie 10katOISkie.lłdzielcze !lm 
ul. Skalnik6w w bloku 4- It:trO~. lX>w. 
5&,48 m2, 2 ~kOle, CI . ~I [. ozfiwo
śd~ij~Obi ia f1aw~" azJ(~n "wc, 

~ 
a on. a mnrejS o 45 mL, 2 po-0l o ~ pi!;tr~ na oS. wark6w. 

e . 076 8'154427 

USŁUGI 

Ana'eI~ki, niemiecki, SlWedzki. Wvł~ie 
In dOQlne nauczanie, oopasovJa o 
e.CW

or
. . klienta. DoświaDczony, Itny 

rer 76/845 00 86 lub 664 917 464 

Ątrakcvine kre:cJ.vtv got6wkQwe,1T1/'eszka-
nlowe; 1<onsolid'acyjlle, leasing. ~ on Cło-
T~i:-'76/72 7 35 54 .. 

OP~~~ ppre ręce 3 pieski średniej 
WF. ~3 ~740~9, 768459621 

NQwO otwartY wą~iak PI~. Mi~ 
leze warzywa i owe, naJla sze w mie-~
iIIlei, serdecznie rasza. iennle 

el~506 679 323 

NOWo19tw~ ~abinet!rotetyki słuchu mJJ Icy 111k6w 4 przeprowadza 
latn~ ania sluc !l. 

Te . 076 845 20 53 

Kore~!y"~e z matel)'lTNki dlą 4!2ni61rY ze 
f6~'P.dm~~g~~an\~ep~ I?J~~~ja~~rćh 
T~at6*~~ ~1'49 lub 696 065 911 

~~~~JY~~1> z~ka angielskiego . 

wrchudzanie. Chcesz schudnąć? b· 
oń! 

e . 605 490 469 ---

, 



I 2 Gazeta Polkowieka 

ODLOT 
animacja, USA 2009, 96 mln, 
reżyseria: Peter Doctel; Bob Peter

son, 
9-12 ~ ~ 16.00 

CZ!NAIiTY STOPIEŃ 
thriller Sci-Fi, USA 2009, 98 min, 
reżyseria: Olatunde Osunsanmi, 

9-12 go 18.00 

DRUŻYNA A 
komedia akcji., USA2010,117 mirt, 
rei;yseria: Joe Camahan, 
9-12~ 20.00 

DZWONECZEK I UCZ'Y'NNE 
WRÓŻKI 

animacja/fami1ijny, USA 2010, 76 
min., 

reżyseria: Bradley Raymond, 
16-19W7CS1 2. 16.00 

STEPUP3 
melodramat m~ USA 2010, 

107min., 
reżyseria: Jon Chu, 
ł6-19~ 18,00 

ISTOTA 
horror Sci - Fi, FrancjalKanada/ 

USA 2009, 107 min, 
reżyseria: Vineenzo NataIi, 

16-!2.~~OO 

WtDARZEN/A 

OOżvNKl PO'N\ATOWE 
prezentac;je dożynkowe, koncerty 

zespołów: 

19.00 Kape1a staśka Wielanka 
20.30 GolecuOrkiestra 

12nmślia,g.14.oo/~Cen
Inm~ 

W't'STAWY 

ARCHITEKTURA POLKOWIC 
wystawa poplenerowa I Ogólno

polskiego Pleneru Malarskiego, 
0012~ Q ieJy 

MAGIA ŚVMTtA 
wystawa b.lstnanych komPQ'ZU1(ji 

Grażiyny M.artu1ii, 
16-15 YtrnŚ'lia,. ..rt GaIIery 

W(SfAWA PONflJ<PC(JNA 
wystawa prac pIastycmych 

uczestników letnich warsztatów w 
ramach akcji "Więcej Wtlkacji z Cen
trum Animacji". 
0015~G NaP'ęr7e 

REMINESCENCJE 
wystawa prac uczestników pra

co~ witrażu, ma1arstwa szta1ugo
wego, neźby, tkactwa i ceramiki, 
00 3OW"lIŚlii\ Galeria Na ~ 

SItOVVNIA 
Godziny otwareia: 
pon.-pt. od 14.00 do 21.00 

..AOIJAPARK PoII<DNioe -
FIegbnalne Centrum 

Rekreac.)ino.fłIi1acyjne SA 
Rezerwacja: teł. 746-27-55, 

fux.746-27-60 
• e-mail.: biuro@aqu.aparkcompl 

www.aquapark.compl 
Zapraszamy: 

Poniedziałek - piątek, sob, niedz, i 
święta - 8:00 -22:00 

AqlJaR!Isrrd KregIeln1ą 
Oziynne od 14:30 do 22:00, rezerwa

cja stołów i torów 076 746 27 33 

AOUAPARK PoII<DNioe
Regionalna Centrum 
~~ 

SANZOZ 
Aqua Fltness - Centrum Odnowy 

Biologir:z.nąj 

Rejesb:acja: tel. 746-27-11, 
fux. 746-27-16 

e-mail; 
rebabi1itacjacgaquaparkcompl, 
wwwrehabilitac;japolkowice.pl 

poniedziałek -piątek -
7.00 -21.00, sobota -12.00 -17.00 
Jwkjpja solna: poniedziałek - pią-

tek -7.00 - 21.00, sobota -12.00 -19.00 
~ PCUZ-ZOZSA 
ul Kominka 7, tel. 746 08 00 

Poradnia Internj:jtyrmą 
i Pediatrvczna 

Poniedziałek- piątek 8.00 -18.00 
Sobota 8.00 -14.00 
'ThI.. 746 0810, 11, 12,28, 41, 43 • 
Nocne i świąteczne c1yżury lękar

B 
Gabinet nr 32, tel. 746 08 53 
Ambulatorium chirurgiczne, teł. 

7460846 
Gablnęt zabiegowy 

Codziennie 7.00 - 21.00, tel 746 08 
65 

Laboratotjum 
tel. 746 0839 
poniedziałek - piątek 7.00 - 18.30, 

sobota 8.00 - 14.00 (ostry dyżur) 
Punkt S'l&l&Dień 

tel. 7460855 
ponledziałek -piątek 7.00 - 17.00 
Ośrodek POmocy psyr1lologicznej, 

tel. 7460860 
poniedziałek -piątek 8.00 - 18.00 

fu:acInie specjalistyczne 
- informacja 746 08 12 

Poradnia Medycvny Pracy - tel. 
746 08 61 (badania kierowców. profi-
1aktyczne) 

Porndnia dla Kobiet 
tel. 7460837 
APTEKA "CENTRUM" 

TEL. 746 08 42 
GRUPAAL-ANON 

spotkania zamknięte: poniedzia
lek - godz.18.oo 

spotkania otwarte: 2-gi poniedzia
lek sielpnla, października, grudnia 
Ośrodek Pomocy Społecznąj 
ul. lipowa 1 (piwnica), Polkowice 

GRUPA REMONT 
spotkania zamknięte: czwartek, 

pora letnia godz. 19:00, pora zimowa 
18:00 

spotkania otwarte: ostatni czwar
tek każdego miesiąca 
Ośrodek Pomocy Społecznej 
ul. Lipowa 1 (piwnica), Po1kowice 

GRUPA~A 
spotkania w każc\y poniedziałek o 

godz 18:00, spotkania otwarte W 

pierwszy poniedziałek miesiąca. 

Dom parafialny, 
ul. KB. Kominka 1, Polkowice 

H 'fi!.! r::i': , It~ '-= --
~--' - -

Pq.Ja Hotel 
ReceJXiia: tel. 746-27-00, 

fax: 746-28-00 
e-mail;recepcja...~otel.pl 

www.aquahotel.pl 

Austro llinsult 
Kursy in.diwidualne, specjalistycz

ne, intensywne dla fum i instytucji 
Język angielski, niemiecki, .francusld, 
rosyjski oraz polski dla cudwziem-
00w. Profe$malnajakość ttumac:z.eń 
ustnych i ptsemnych. 

ul. Fabryczna 4, Polkowice 
tel.76/ 746 46 84, 
http/twww.austroconsult.pl 
e-roail: austroconsult@\austrocon-

Slllt.pl 
DoIroś1ąska Wyższa 

Szkoła Przac:Isiębiaczcści 
i Techniki w PoIkowicech 

ul Skalników 6B; poniedziałek -
piątek W godz. 8-16; tel. 746 53 53; 
7465351 
Język angielski, niemiecki dla po

cząt1n.ijących i średnio zaawansowa
nych 

Studilrn~ 
Obcych Mr HaPPf 

ul. KiJińskiego 6, strona interneto
wa: www.mrhappy.compl.Thl.. 845-
12-21 
Język angielski, niemiecki. francu

ski, włoski, hiszpański, rosyjski. 
Oziynne:· od poniedzia1ku do 

piątku, W godz. 12 - 19. 
Babel 

Polkowice, ul. Głogowska 13. 
Język angielski, niemiecki. francu

ski, włoski, hiszpański, rosyjski. 
~e: od poniedziałku dopi.ątku 

- 10 - 18, wrzesień także soboty - 10 -
14 Po1kowice, ul. Głogowska 13, 'ThI.. 
746-24-47 

UrguaVrva 
ul. KiIińskiego 6, Polkowice; 

tel. 845 01 90, www.linguavivapl 
Kursy języków obcych: angielski, 

niemiecki i inne języki dla dzieci, mlo
dzieży i doros!ych 

Magie SchooI 
Nauka języka angielskiego dla 

dzieci w wieku od 1 do 14 lat. 
adres: ~owa 10A 
'ThI.. 693 333 133, 
wwwmagicschool.pl 

GIabe 
~towaniedo matUIy, egzami

nu ~a1nego,FCE, CAE, 
tel.: 605479852 ; 505539674 
adres: Skalników 6b (obok biblio

teki) PolkDwice 
wejście od parkingupny DWSPiT 
http:/twww.g1obe.poIkowice.pl 

Onentarz Komunałny 
ul. Spokojna 1. 'ThI.. (076) 845 63 25 

czynny całą dobę 

T.AXI- T8...EFONY 
604 302 624, 609 714 591, 

605115249,602 516 307, 601271 369, 
600 244 687, 609 178 014, 

609207855 
TAXI - l'B..EFON 
ZGŁOSZEN'ON( 

(POSTÓJ TAXI) 
(V75') 84741 (X) 

Usta dyżurówaptekjest dostępna 
na stronie intemetowąj: 

http://WWw.powiatpoIkowickipl 

InformaCje 

OGŁOSZENIE 
Wydzia/lnicjatyw Gospodarczych / Rynku Pracy Urzędu Gmim 

Polko wice uprzejmie informUJe, że podania w sprawie pracy do nowo 
budowanego Przedszkola Miejskiego Nr 6 w Polko wicach, pu}' ul. Huba/a, 

bt;'dą przyjmowanp w Urzędzie Gmin}' do dnia 10.09.2010 r. 
Do Urzędu Gminy wplynę/iI bardzo duża i/ośc ofert które zoslaną przekazane 

do przedszkola, po utworzeniu jt'dno~tk/ i powoldniu Dyrektora. Dalsze 

procedury przyjmowania podań; rekrutacji uSld/i Dyrektor placówki. 

Wydziel/Inicjatyw Gospodelrcqcl1 i Rfnl..u Prdty ~erderznie ZdprJ5Za osoby 
bezrnbotne z terenu Gminy Polkowice do wpisywanId /ę do Gminnej 8dZ}' 

Danych o.~ób lJe,lTobolnych. Osoby Lndjdujące się w bazie mogą liczyć 
na pomoc w znalezieniu prdcy. 

OSObd do kontaktu: 

Diana Chyliriska 
Urząd Gminy I'o/kow/ce, ul. Rynek 1 

pok. 206, tel. 76/84 74 153 

OGŁOSZENIE 
Wydział Inicjatyw Gospodarczych i Rynku Pracy Urzędu Gminy Polko wice 

zaprasza wszystkie osoby bezrobotne z terenu Gminy Polkowicedo dokonania wpisu do 
Gminnej Bazy Danych Osób Bezrobotnych. 

Wpis do Bazy jest bezpłatny i odbywa się poprzez wypełnienie ankiety 
adresowanej do wszy tkich zainteresowanych osób zclrl!Jestrowanych jako osoby 

bezrobotne w Powiatowym Urzędzie Pracy w Polkowic.J.th, będących jednocześnie 
mieszkańcami Gminy Polkowice. 

Osoby figurujące w Bazie mogą liczyć na pomoc w znalezieniu pracy. 
Dane zawarte w ankiecie będą wykorzystywane w celu przedstawienia propozycji za
trudnienia inwestorom lokującym swoje przedsiębiorstwa ncl terenie Gminy Polkowice. 
Informacje na temat wpisu do Bazy oraz ankietę można uzyskać w Wydziale Inicjatyw 

Gopodarczych i Rynku Prdcy (pok.206), tel. 076847-41-53 

OGŁOSZENIE 

OGŁOSZENIE 

OGŁOSZENIE 

Gminna Komisji ROzwiązYW,lI1ia Problemów Alkoholowych 
w Polkowicilch ma swoją 5ićdzibę w Polkowido;im Centrum Usług 
Zdrowotnych ul. Kardynała Bole~lawa Kommka 7 w pokoju nr 149 

(I piętro), t I. 076-746-08-74. PosIedzenia Komisji odbywaj .. SIę w dniach: 
6 pafdzlemika, 10 listopada, 8 grudnia 2010 r. 

w godz. 16.00 do 17.00 

OGŁOSZENIE 

"KONSULTACJE DlA PRZEDSIĘBIORCÓW I OSÓB ZAMIERZAJĄCYCH ROZl'OClĄĆ 
DZIAłAlNOŚĆ GOSPODARCZĄ" 

W rarm:h wsp6łpraty UJZędu Gniny PoIl.!Mice z Agerqą Roz\o.Qju Regionalnego "ARlEG" SA 
uruchomiono w Urzędzie Gminy tyldicrre dfżury 

konsuifant(MI ~i ~ u~ugi i ~ne da przOOsiębiofcDw i osób 
~~działaI~~wzakresie: 

-podejmowania. ~ j l'el}'WlaCji z pr!M'3dztria ~ gospodarczej, 
- możliwości ~ia v."fBda na re.ali2a:ję pro;ekt6w w 1atad12007-2013 ze śrocltM· pWl'K2-

1'1)<-n, 
-możliwości pozyskania infOlTllacji w zakresie usług specjaJi~ 

Konsułta:je ~ się w godz.10:00 -14:00 . 
14 września, 12 paidziernika, 16 listopada, 

14 grudnia 
Wszystkich zai~ zaprasnrny do siedziby Urzędu Gminy PokMke. 

ul. Rynek 1, pok.2(» (tell..ontaktowy (076) 724-97-17). 
------~ 

» PROGRAM TELEWIZJI POLKOWICE 
Poniedziałek - Czwartek 

Calodobo~a emisja programu lokalnego 
19,15 - program lokalny lV Polkowice 
19.25 -lokalne wiadomości sportowe 
19.30 - program wspólny telewizji lokalnych sieci lV Vectra 
20.00 - 20.05 - blok planszowo - informacyjny 

Emisja programu powtamna jest co godzinę w <;ystemie dobm~ }'m. Codziennie 
przedsta\~iane .~ no\o\t! propozycje programu lokalnego i sied TV ~'ectJa 

Sroda 
Gość w studio - tuż po informacjach lokalnych - wywiady ze znaf1}mi i InteresUjący
mi osobami w Polkowir..ach. 

Piątek 
18.30 - Twoje miasto Polkowice 
18.55 - blok planszowo - infonnacyjny 
19.15 - program Bez MontdŻU 

Sobota - Niedziela 
Program Bez Montażu - przedstawiane są najl.VclŻniejsze W) 'darzenia minionego t)'go
dnia w Polkowicach. Powtórki co godzinę w systemie dobowym. 
Wszystkie programy telewizji można obejrzeć na bieżąco w internecie na stronie 
www.tv.poIkc1.vire.pł 
Biuro Reklam i Ogło~zeń lV Polkowice, ul. K.B. Kominka 6 
tel. 076 845 4657 
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Deszczowe pojedynki Górnika 
wi strzelonego gola - powiedział 
nam po meczu Dominik Nowak.. 
trener Górnika. 

Remis w Stróżach 

Niesprzyjające warunki atmosferyczne nie przeszkodziły podopiecznym Dominika 
Nowaka w wywalczeniu czterech oczek w dwóch meczach. Najpierw pOkonali na własnym 

boisku drużynę Ruchu Radzionków 1 :0. Następnie rozegrali wyjazdowe spotkanie 
z Kolejarzem Stróże, które zakończyło się podziałem punktów. Po sześciu kolejkach czarno -
zieloni zgromadzili 11 oczek i zajmują wysokie, piąte miejsce w ligowej tabeli, tracąc przy 

tym zaledwie trzy punkty do lidera z Bielska - Białej. 

Czarno - zieloni wywalczyli je
den punkt w meczu wyjazdowym 
z Kolejarzem stróże. Spotkanie 
odbyło się w ramach szóstej kolej
ki I ligi. 

Trzeci komplet punktów 

W minionym sezonie czarno - zie
loni w meczach z Ruchem zdołali 
wywalczyć zaledwie jeden punkt. 
W rundzie jesiennej wrócili ze Ślą
ska na tarczy. 1TIegli w Radzionko
wie 4:1. Jedyne trafienie dla "Górni
ków" odnotowal Paweł Żroudziń
ski.. Na wiosnę było już trochę le
piej. Spotkanie w Polkowicach za! 
kończyło się bezbramkOwym remi
sem. Do konfrontacji w ramach 5. 
kolejki I ligi, zespół prowadzony 
przez Dominika Nowaka przystąpil 
podbudowany po udanym meczu z 
GKP. - Cenny punkt przywieziony z 
Gorzowa dodał nam pewności sie
bie. Chcemy podtrzymać dobrą 
passę. Znamy wartość naszego ry
wala W poprzednim sezonie byli 
nie tylko poza naszym zasięgiem, 
ale wszystkich drugoligowców. 
Mam nadzieję, że w I lidze to my 
strzelimy więcej bramek od druży
ny z Radzionkowa - powiedział 
nam przed meczem szkoleniowiec 
Górnika. 

Gospodarze kontrolowali prze
bieg spotkania od początku do 
końca, choć grę utrudnial nie
ustannie padający deszcz. Już w 8. 
minucie meczu czarno -zieloni mo
gli wyjŚĆ na prowadzenie. Podanie 
ze środka pola wykorzystał Paweł 
ŻUludziński i wnieścil pilkę w siat
ce goścL Niestety bramka nie zo
stała uznana, bowiem arbiter do
patrzył się spalonego. Po niespełna 
pięciu minutach za faul na Zbignie
wie Grzybowskim sędzia podykto-

w takich warunkach plikarze Górnika wywalczyli ostatnio -4 punkty w dwóch mPCZaCh. 

wał rzut kamy dla Górnika. Do je
denastki podszedł sam poszkodo· 
wany, ale spudłował. W dalszej czę
ści pierwszej odsłony meczu do gło
su doszli przyjezdni, którzy skon
struowali kilka groźnych akcji N a 
szczęście żadna z nich nie zakoń
czyła się od wznowienia gry przez 
Górnika ze środka boiska. 

Po zmianie stron n$Vięcej kon
trower&ii wzbudziła sytuacja z 56. 

minuty, kiedy futbolówka po strza
le gości odbila się od poprzeczló l 
wylądowała za linią bramki Seba
stiana Szymańskiego. Arbiter llnio
wy nie podniósł chorągiewki, a sę
dzia g!ówny Mariusz Trofomiec na
kazał Górnikowi wznowić grę od 
własnej bramki. Gol na wagę 
trzech punktów padł w 83 minucie. 
Dośrodkowanie od Damiana Pio
trowskiego doskonale wykOrzystał 

Halowcy wracają na parkiet 
Już w najbliższy piątek. tj. 10 września podopieczni Stanisława Kwiatkowskiego zagrają we własnej 
hali z drużyną Gwiazdy Ruda Śląska. Ostatnim sprawdzianem przed inauguracją nowego sezonu dla 

"niebieskich" był dwumecz z Pogonią 04 Szczecin. 
W pierwszym spotkaniu nasi ha

łowcy ulegli portowcom 4:2. Spotka
nie rewanżowe odbyło się w Polko
wicach i zakończy}o remisem 4:4. 
Bramki dla TPH kolejno strzelali: 
Bogdan Osejczuk, 1bmasz Urba
Diak (2 gole) i Grzegorz Walaszkie
wicz. W starciach kontrolnych rezul
tat końcowy nie jest nąjwaZniejszy, 
ale gra drużyny prowadzonej przez 
Stanisława Kwiatkowskiego mogla 
się naprawdę podobać. 1b dobry 
prognostyk przed inauguracyjnym 
spotkaniem. PolkoWlCZan'ie wyjdą 
na parkiet w osłabionym składzie. 
Kibice na pewno tego dnia nie zoba
czą:M.aIkaDudk.i, GrzegorzaNowa
ka. Andrzeja Koryc.iński.ego i Mara
ta Duvanaeva, któIZY nadal zmaga
ją się z niegrożnymi urazami. Ponad
to zabraknie również Sebastiana Ję
drzejewskiego, który pauzqje za 
kartki z poprzedniego sezonu. 

W inauguracyjnym spotlmniu w 
Polkowicach została zmienjona nie 
tylko data, ale i przeciwnik. Począt
kowo rywalem. "niebieskich" miał 

być zespół ubiegłorocznego wicemi
strza Polski - Hllrtap ~ca Jed
nakże potwierdziły się pogłoski o 
trudnej sytuacji w klubie spowodo
wanej wycofaniem się strategiczne
go sponsora. Z tego powodu lęcznia
nie musieli się pożegnać z Ekstrakla
są. Do najwyższej klasy rozgrywko
wej dołączona została drużyna ze
szłorocznego spadkov.icza - Gwiaz· 
da Ruda Śląska. która zastąpi w in
a~ spotkaniu w Polko
wicach Hurtap. Mecz odbędzie się 
10 września o godzinie 20.00 w hali 
przy ulicy Dąbrowskiego. Wstęp na 
wszystkie mecze TPH jest bezpłat
ny. 

P.rndGrrń 

Mateusz Piątkowski i wpakował 
piłkę do siatki g!ową. W doliczo
nym czasie gry czarno- zieloni mo
gli po raz drugi zdobyć gola, ale 
Piotrowski zmarnował swoją sza
nę. 

- Cieszy nas kolejny komplet 
punktów. Szkoda niewykoI?<YSta
nej jedenastki i kilku dogodnych 
sytuacji Dziękuję moim zawodni
kom za walkę i gratuluję Mateuszo-

Z sta 

'" 

Mecz toczył się na bardzo wy
równanym poziomie. Podobnie. 
jak w meczu z Radzionkowem, 
przez 90 minut padal rzęsisty 
deszcz. 

- Sądzę, że remis żadnej z dru
żyn nie krzywdzi. Zagraliśmy bar
dzo konsekwentnie. Fatalne wa
runki atmosferyczne nie pozwoliły 
w pełni zrealizować naszych zało
żeń taktycznych. N~wa.żniejsze, 
że stale zdobywamy punkty - koń
czy Dominik Nowak. 

Po sześciu kolejkach "Górnicy" 
zgromadzili w swoim dorobku 11 
punktów i z~mują wysokie, piąte 
miejsce w ligowej tabeli. W następ
nym meczu nasi piłkarze zmierzą 
się na własnym boisku z Sandecją 
Nowy Sącz. Spotkanie odbędzie 
się 11 września: o godzinie 19.00. 

PawdGrrlJ 

TABELA 
1. f\dle.,IOOzie 6 14 
2. GKP CazfN.t 6 13 
3. Sarm:ja N<My s.p 6 13 
4. FlctaSoMOOJjśOe 6 11 
5.Cl.ric~ 6 11 
G.ŁKS tfxiź 6 11 
7. Piast Q..vK:e G 10 
8. Warta fbznań 6 9 
9. MIG KIt.ci:Inł< 6 9 
lo.Clrnik~ 6 9 
1 1. RI.d'I Rik:łzicrlóN G 8 
12. ~ Szalrin G 7 
13. rua 'MxUisław 6 7 

14. ~StJńT.e G G 
15. KSZOOstroMoc 6 4-
16. 00 ~toMcr 6 2 
17. N'1CCiocza 6 
18. t:XJbr1l..jJki 6 

iłkarz 

--,-----~--nika " p 

Ki b Spolitowy "Górnik" 
PolkQw' ogłas a nabór 

do rllŻyn żaków i orli ów; 
roczni ": 200 ,2002, 2003 

Treningi odbywają się 
ponie iałki, wt rki 

i czwartki 

SERDECZNIE ZAPRASZAMY! 
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Rozmowa z ARSENEM KASABIjEWEM, mistrzem Europy w podnoszeniu ciężarów, zawodnikiem Górnika Polkowice 

Wyjazd na wycieczkę mnie nie interesuje 
-Masz ostamio sporo powodów do 

zadowo1enia. NaJpierw zdobyłeś mi
strmstwo Europy, poIml mistrz0-
stwo Po1skl Z jaIdm nastawieniem 
pojedziesz nam1stt7.ostwa świata? 

-zawsze jadąc na zawody myślę o 
tym, by wypaść jak najlepiej. W turec
kiej Anta\Yi. gd7je ocIbędąsię mistrw
stwa świata stawiam sobie n$vy?sze 
cele. 're zawody są dla mnie nąjważ
niejsze. WS1Q'Stkie wcześniejsze starty 
słuW temu, by jak nąjlepiej p~ 
tować Się właśnie do walló. o tytuł nń
strz.a świata. Ostatnim sprawdzia
nem był krąjowy czempionat. Zdoby
łem zloty medal, ale z wyniku nie je
sternzadowolony.M~jeszczeparę 
elementów poprawić, byw 'I\.trcjisku
t.ecznie rywalizować z nąjlepszymi, a 
tylko to mnie intereS4ie. Wyjazd na 
wycieczkę to nie dla mnie. 

- Jacy będą twoi gl6wnle IYwa1e w 
walce o medale w AntalYlijakl wynik 
dam!dal? 

-wyctme nń Się, że aby zdobyć me
dal trzeba będzje w dwuboju dźwi
gnąć powyżej 400 kg. 1b dość sporo, 
ale przecież to są mistrzostwa świata 
i każdy da z Siebie maksimum Nie 
poclją,łbym Się dziś wyrokowania, jaki 
wynik da zloty medal. 1b zależy od 
zbyt wielu okoliczności CO do moich 
rywa1i., to wyctme nń się, że będę wal
czył z reprezentantami dwóchkrąjów 
-Kazachstanu i Ro$. 

-W~1I:mdejestobealle~ 
oJłmpUski z Pekinu - Kazach IUa DIn, 
któIypo o1tmpladzle~ 

- Rok temu, razem z Szymonem 
Koleckim, którego Ilija pokonał w Fe-

kinie, odwie<:łziliśn\ go w Kazachsta
nie, byliśmy tam na zawodach Spę
dziliśmy z nim kilka dni. Wówczas 
jeszcze odpoczywał. Zresztą podob
nie, jak wielu innych bohaterów olim
pijskich pomostów. Często jest tak, że 
czołowi sztangiści po igrzyskach od
puszcząiąjeden sezon 1b konieczne 
dla regeneraąji organlzmu. Z tego co 
wiem, teraz I!ia nonna1nie trenl.ije. CO 
prawda ostatnio doszły mnie słueby, 
że odniósł kon~ę, ale nie są to po
twierdzone infonnacje. Chcialbym, 
aby przyjecbal do AntaJyi w pełni 
zdrów i walczył ojak~ cele. 

- Do m1strz<Jstw zootał niespełna 
miesiąc. Olqtwoja~jestjuż 

optymalna, tZJ masz jesrer.e rezer
wy? 

-Moim zdaniem do optymalnej for
my jeszcze trochę nń brakuje. CaJy 
cykl przygotowań został tak skon
struowany, aby ta SWiYtOwa dyspo
zycja pn;yszla na mistrzostwa świata. 
Wierzę, że tak właśnie Się stanie. Ma
my jeszcze trochę czasu, by popraco
wać nad wykrzesaniem tego, co jesz
cze drzemie w moim organizmie. 

-Którzy z zawodników polskk:j ka
dry, poza tobą, mogą pow81cl;yć o 
~? 

-Wydl'ije się, że takim murowanym 
kandydatem do medalu jest Marcin 
Dolęga startl.\iący w kategorii +105 
kg. 1b zawodnik z absolutnej świat0-
wej czolówki i moim zdaniem powi
nien potwierdzić swoje medalowe 
aspjracje. 'rYm bardziej, że ostatnio 
jest w dobrej fonnie.liczę też namlo
dego Adriana Zielińskiego, któty ma 

Nasi mało gościnni 

ARSEN KASABIJEW 
Ma 23 lata. Urodzony w Osetii Południowej sztangista. Od 

dziewięciu lat mieszka w Polsce. W grudniu ubiegłego rokU 
otrzymal polskie obywatelstwo. W swoim pierwszym starcie w 
bialo-czerwonych barwach zdObył złoty medal mistrzostw Euro
py. Na Igrzyskach Olimpijskich w Pekinie, w barwach GruzJi, za
ją! czwarte miejsce. Rekord życiowy startującego w kategorii wa
gowej 94 kg sztangisty to 399 kg w dwubOju. 

wielki talent i serce do dźwigania Jest 
jeszcze killru sztangistów, którzy mo
gą osiągnąć dobre wyniki Mam na
dzieję, że ~ start w Anta1yi będzje 
udany, 

-W~ poflzechrrutach 
twój klub, Gómik PoIkDwlce, ząjJ:nqje 
drugie miejsce re stratą 40 punktów 
do BudowJaD;vch 0pa1e. To me za du-

ŻO, by realnie msśIeć o mIstrz.ootwie 
Pol<3ki? 

- Z całego serca wierzę, że możemy 

jeszcze powalczyć o tytul40 punktów 
to zjednej strony sporo, ale z drugiej, 
przy naszym potencjale myślę, że 
śmiało możemy tę stratę odrobić. Ze 
swojej strony zapewniam, że zrobię 
absolutnie wszystko, aby to Górnik 
wywalczył tytuł nństrz.a Polski. Łatwo 
na pewno nie będzie, ale jestem, 
wspólnie z kolegami, dobrej myśli. 

- Od niedawna jestA!Ś obywatelem 
Po1skl Jak się startuje z rrzPIk!em na 
plersiach? 

- Dla omie to przede WS7JStkim 
wielka nObilitacja Wielokrotnie mó
wiłem, że Polska jest w moim sercu 
Mieszkam tutąj od dziewięciu lat. 
Czl.iję się bardzo dobrze. Właściwie 
nie wyobrażam sobie innego miejsca 
do życia, jak Polska Fakt, że startuję 
W bialo-czeIWOnych barwachjest dla 
omie wielkim wyróżnieniem i dodat
kowąmotywacją 

- Jesteś wielkim prz;yjacle1em S2;y
mona Kołecklego. W jakięj on jest 
~ ~ i 1Izyemej po 
~()Jle1'8$ch? 

- Zdrowotnie jego sytuacja rzeczy
wiście nie wygląda nąjlepJej. ~ czas 
nie może nonna1nie trenować, a cza
su do ~ w lJJndynie jest coraz 
mniej. Psychicznie natomiast Szy
mon jest twardy jak skała. Wierzę w 
to, że uda mu się przygotować do 
igrzysk. 'Ib cna niego bardzo ważne, a 
ja będę go wspJeral. 

Rozrmwia1: Koarnd E0prur 

W miniony weekend w Polkowicach odbył się "IV Turniej o Puchar 
Burmistrza Polkowic w podnoszeniu ciężarów". W zawodach 

wzięło udział 12 zawodników z Polskj i Czech. Najlepsi okazali się 
gospodarze, którzy zajęli aż pięć pierwszych miejsc. 

Reprez.entacjaKPC GómikaR>lk.o
wicetojednaz~ ekip cięża
rowych w R>lsce. Po trzech rzutach li
gi. z$n~ą wysokie, drugie miejree w 
tabeli i tracą 40 punktów do lidera z 
Opola. ZaterniCh rewelacyjna dyspo
~ w tumleju była do pnewidrenia. 
Najlepszy wynik zawodów uz;yskal 
młodsz8 z braci Koleckich -Sylwest:eJ; 

kt.óIy nie tylko osUlgnąl bardzo dobty 
rezultat (3&3 kg), aJer6wnież poprawił 
SWÓj rekord~wywlW&liu -175kg. 
Na drugim stopniu podium ~ Ar
sen Kasabijew (371 kg). Gruzin z pol· 
skim paszportem jest w trakcie PIW
gotowań do mistrzootw ŚWiata, które 
odbędą Się w Antaiji . 

-Arsen wrócl1rezgrupowaniakadIy 
narodowej w piątek w nocy. N'Je było 
sensu~ zdrowiem podejścia 
do większ;yctl ciężarów. Nąjważni.ejsze, 
aby na pomoście w 'I\m'ji był w pełni 
zdrówi gotów do walki. o medale -po
wiedział nam KrzNsztofMichalski, wi
ceprezes KPC Górnik PoIkowice. Na 
trzeciej ~ uplasował się Adam 
Kraska Reprezentant Górnika U2tV
skał ~ 385 kgw dwuboju. 'IUż za 
podium znalazł Się nąjl:nłodsz;y z na
Sl\YCh reprezentantów -AIkadiusz Mi
cbaIski, któIypodrzucil aż 200 kg. Arek 
po powrocie z mistrzostw ŚWiata roz. 
chOl'OWal SIę i doplero od niedawna 
wznowił treningi Mimo to poqjął Się 
próby pobicia rekordu życiowego w 
podrlucie. Niestety ta sztuka mu się 
nie udałaina zarzucenie nad głowę 206 
kg utalentowany wychowanek Górni
ka będzie muSial jeszcre poczekać. 
Hąte miejsce zajął ~ Cb.ruściew.icz, 
któIyuz.yskalwdwubqju323 kg. R> za
~ 'I\1mieju zawodnikom zo.. 
_ wręcwne PuchaIy IXZeZ wice-

bUlIllistlvńw Renatę Dembeki Sławo
mira TIunowskiego. 

P.m~Gretl 

rat n 
·cki 

25 września 2010 r. (sobota) 
ul. K. B. Kominka 

Dystans: Mega - .56 km, Giga - 70km 

Program 
g.oO-W.30 - zapisy i wydawanie numerów startowych, 

W:50 - odprawa techniczna. 
11.00 - start wspólny. 

15.00 - ceremonia wręclenia nagród . 
Progrom może llIec zmianie ~ 30 mir. 

AQUAPARK 

B~ mlstrl Pc,1 o ""c St.l'ost. Po '"tu POlkow'CK eio ..:nI 
Wiesław Wabik Marek Tramś T 
ZAPISY NA STRONIE INTERNETOWEJ, POD ADRESEM 

bttp://www.timepro.pl/formpro/polkowice/ 
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Marzenie Mai się · spełniło, została mistrzynią świata 
- To niesamowite. Mam złoty medal, jestem bardzo szczęśliwa 
- mówiła na konferencji prasowej po wyścigu w kanadyjskim 

kurorcie Mont Sainte-Anne. Wcześniej, na 20-kilometrowej trasie 
nie dala rywalkom żadnych szans. 

Maja poleciala za ocean po 
złoto. - Wszystko zostało pod
porządkowane temu startowi. 
Było trochę problemów, ale je
stem gotowa do walki o zwy
cięstwo - mówiła przed wylo
tem do Kraju Klonowego Li
ścia. Wcześniej, w czerwcu tre
nowała na krętych ścieżkach w 
Kanadzie po to, by poznać je 
możliwie najlepiej i mieć o je
den atut więcej w walce z naj
groźniejszymi rywalkami. W 
sobotę, od samego początku 
zawodniczka naszej grupy CCC 
Polkowice jechała niemal per
fekcyjnie. Cały czas była w czo
łówce, kontrolując wydarzenia. 
Po pierwszej z pięciu rund była 
druga, za Cathrine Pendrei z 
Kanady, która próbowała ucie
kać. Polka bez problemu do
trzymywala kroku faworytce 
gospodarzy, a na drugiej pętli 
zyskała nad nią 16 sekund 
przewagi. Prowadzenia nie od
dala już do końca, systema
tycznie powiększając przewa
gę. Drugie miejsce zajęła do
świadczona Irina Kalentiewa, 
obrończyni tytułu wywalczone
go przed rokiem na pechowej 
dla Mai trasie w australijskiej 
Canberze. Rosjanka wykorzy
stała zażartą walkę pomiędzy 

wspomnianą wcześniej Pen
drel, a Amerykanką Willow Ko
erb er, brązową medalistką z 
Canberry. W tej pasjonujące ry-

» KROTKO 
Nasi z rekordami 

w Zielonej Górze odbyła się trzem ruOOa II 
ugi dęiarcM'ców z udziałem drugiego ze
społu Górnika f\Jłkowice. Nasi szlangiki 
spisali się baldzo dobrze zajmując z d0rob
kiem 1642,1 pkt. drugie miejsce, za Talen
tem Wrocław. Dodatkowo trójka naszych 
zawodników - Krzysztof SyraMec. Tomasz 
Romanec oraz PaIryk Augustyn ustaooNi/a 
rekordy ~. SyroMec zaIiczyi w a.w. 
boju 260 kg (120+140), Rornanel: 215kg 
(100+115) i Augustyn 209kg (95+114). 
W~ zalMXlnicy ustan<J.vili rekordy i:y
oo..ve w rwaniu i dwttloju. OatuIujemy. 

KoK 

Spektakularne sukcesy zanot<NVdl ostatnio 
WItold Biedrzycki, poIkaMczanin uczestni
c:ą:.y w bike rnaratona::h. ~ zameł
oo.vaI się pierwszy na linii mety wyśOgu na 
nieżkę, a następnie okazał się bezkonł-u

r-enqjny w ~ ruzegran)d1 w \VJe. 
luniu. Uczestnicy wyśógu na ŚOieżł<ę starur 
wali ze stadionu w Karpcnu i musieli pokLr 
nać dystans 14 kilometrów z p!Ze.vyż.sre
niem 1000 rnetJfMI. Z kolei w Wlełuniu za
oodnicy mieli do przejechania 34 kilometry. 
Witold Biedrzyd<i zwyciężał w svvojej I<ate
gaii wiPkowej. W W!eluniu w kategml 
open był 28 na 344 startu~, a> dalo mu 
prawo do startu w koI€jn}'Ch wyśOgach z 
pier\~ sektora 

walizacji różnice pomiędzy Ka
lentiewą, Pendrel a Koerber 
wynosiły po 2 sekundy. To 
wszystko toczyło się za pleca
mi Mai, która w momencie, gdy 
trójka walcząca o dwa medale 
wykrzesywała z siebie resztki 
sił, mogła już cieszyć się pierw
szym w swojej karierze złotym 
medalem seniorskich mi
strzostw świata. Tym samym 
reprezentująca barwy naszej 
polkowickiej grupy, zawodnicz
ka wpisała się do elitarnego i 
niezwykle wąSkiego grona pol
skich mistrzów świata w kolar
stwie. Należą do niego Ryszard 
Szurkowski, Jan Kowalski, 
Lech Piasecki i Joachim Ha
lupczok. 

- Maja perfekcyjnie zrealizo
wała plan taktyczny. Na długo 
przed finiszowymi metrami by
łem pewien zwycięstwa. Majka 
cały czas robiła swoje. Jestem 
bardzo szczęŚliwy, że udało się 
wygrać. Duże znaczenie mialo 
rozpoznanie trasy, które prze
prowadziliśmy w czerwcu. To 
nam pomogło - mówił na gorą
co Andrzej Piątek, trener gru
py CCC Polkowice, a także 
szkoleniowiec kadry narodo
wej. 

Sobotni wyścig na 21. miej
scu ukończyła druga z zawod
niczek naszej grupy Aleksan
dra Dawidowicz, do mety nie 
dojechała Magda Sad1ecka. Na 

Letnie zmagania już 
wkrótce 

IN niedzielę, 19 września, na ścieżce 

zdrowia w Polkowicach odbędą się Letnie 
Zmagania Sportowe. Początek o godzinie 
10. Organizatorzy - Klub Sportowy "Ma
sters" oraz Akademia Ruchu We Active 
zapraszają wszystkich chętnych. Osoby 
zainteresowane udzialem w imprezie 
proszone są o kontakt telefoniczny z Bog
danem Codlewskim (nr 728 964 413) 
bądź Grzegorzem KieJinem (nr 601 307 
547) 

"Jedynka" wysoko 
w rankingach 

~imnazjum nr 1 w Polkowicach zosta
ło sklasyfikowane na drugim miejscu 
za rok 2009/2010 we współzawodnic
twie. W rankingu znalazło się 326 doł
nośłąskich szkół. Został on sporządzo
ny przez zkolny Związek Sportowy, 
oddział dolnośląski. Mlodzi sportowcy 
w poprzednim roku, aż ośmiokrotnie 
wywalczyli miejsca na podium i dwu
krotnie zajęli czwarte lokaty, co je t re
kordem kraju. W tym samym rankingu 
Gimnazjum nr 2 zajęło 79 miejsce. 

atomiast w klasyfikacji szkół podsta
wowych najwyższe, 22 miejsce zajęło 
SP l, 23 - SP 3, a 68 miejsce przypadło 
SP2. 

siódmej pozycji uplasowała się 
czwarta z reprezentantek Pol
ski, Ania Szafraniec. 
Złoty krążek wywalczony 

przez WloSzczowską nie był je
dynym, który przywiozły po
lkowickie kolarki górskie ze 
światowego czempionatu. Dwa 
dni wcześniej , na tej samej tra
sie, w wyścigu do lat 23 brązo
wy medal wywalczyła bowiem 

Paula Gorycka. Dokonała tego 
pomimo trzech upadkÓW. 
- Trasa była bardzo trudna. 
Wyścig potoczył się trochę ina
czej niż zakładaliśmy, ale naj 
ważniejsze , że koniec byl taki, 
jak chCieliśmy. Pierwszy upa
dek był szczególnie bolesny. 
Najważniejsze, że mam medal. 
Od samego rana czułam, że bę
dzie dobrze. Udało się, jestem 

szczęśliwa - powiedziała na 
mecie zawodniczka naszej gru
py. 

- Zrealizowaliśmy plan w stu 
procentach, a nawet więcej . 
Ten sukces przyszedł szybCiej 
niż się spodziewaliśmy. Paula 
jest prOfesjonalnie szkolona od 
zaledwie dwóch lat, a już wsko
czyła na pOdium mistrzostw 
świata. Potencjał ma ogromny, 
a dzięki watunkom, jakie stwo
rzono nam w grupie cce Pol
kowice, możemy śmiało sta
wiać przed nią w przyszłości 
najwyższe cele - podkreślał An
drzej Piątek, trener kadry na
rodowej, a także grupy ecc 
Polkowice. 
Złoty medal w kategorii do 

lat 23 zdobyła Aleksandra En
gen ze Szwecji, która o 43 se
kundy wyprzedziła Annie Last 
z Wielkiej Brytanii. Druga z Po
lek - Katarzyna Solus-Miśko
wicz 1; grupy DEK Meble Cyclo 
Korona Kielce również spisała 
się dobrze zajmując dziewiąte 
miejsce. 

Konrad Kaptur 

WYNIKI - WYŚCIG ELllY 

KOBIET 

1. Mlija Włoszczowska 
1:48:21 

2. Irina Kalentiewa +0:48 
3. Willow Koerber +0:52 
4. Catherine Pendreł +0:54 
7. Anna Szafraniec +2:16 

21. Aleksandra Dawidowicz 

+9:53 

Udane starty lekkoatletów 
Brązowa meda1istka mistrzostw Europy w rzucie dyskiem, Joanna Wiśniewska zajęła pierwsze 

miejsce w 24. mityngu lekkoatletycznym, który odbył się w Padwie. W ostatniej próbie 
reprezentantka Polski i tKS Polkowice posłała krążek na odległość 59,64. Wynik ten okazał się 
być lepszy o pięć centymetrów od Ukrainki Kateryny Karsak i o 76 cm od mistrzyni olimpijskiej 

z Pekinu, Stephanie Brown - Trafton. 
Lepszy rezultat uzyskała w in

nym prestiżowym starcie - pod
czas mityngu IAAF w Zagrzebiu. 
Nasza zawodniczka rzuciła 60,76 
i dało jej to czwartą lokatę. Wy
grała Chorwatka Sandra Perko
vić ;65.56. 

Pozostali zawodnicy reprezen
tujący barwy polkowickiego 
LKS- u wystartowali w Ogólno
polskim Mityngu Lekkoatletycz
nym, który odbył się we Wrocła
wiu. Najniższe miejsce. jakie za
jęli to drugie. Na najwyższym 
stopniu podium stanęły: 
Agnieszka Zamojtel (oszczep) i 
Małgorzata Robak w biegu na 
100 m. Srebro zaś zawisło na 
szyjach: Patryka Tomczaka (100 
m), Mateusza Kołodziejczyka 
(oszczep), Adriana Krzyżanow
skiego i Marka Czarnika 
- pchnięCie kulą. 

\ \ 
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Przygotowania w toku, CCC gra sparingi 
Pierwsze sparingi przyszło 

"pomarańczowym" rozgry· 
wać w czeskim Hradcu Kra· 
love. Tam pOlkowiczanki 
dwukrotnie okazały się lep· 
sze od miejscowego Sokola, 
na co dzień walczącego na 
parkietach czeskiej ekstra· 
klasy. Pojedynek numer je
den CCC rozpoczęło z wyso
kiego "c". Zwłaszcza w de
fensywie nasze dziewczyny 
spisywały się bardzo dobrze. 
Rywalki miały olbrzymie 
problemy z rozgrywaniem 
akcji, a co za tym idzie zdo
bywaniem punktów. Jako 
ciekawostkę statystyczną 
warto podać fakt, że pierw
szy celny rzut za trzy punkty 
wedle nowych zasad, czyli 
zza linii 6,75 m, a nie 6,25 m, 
jak bylo dotychczas, oddala 
Justyna Jeziorna. Ta sama 
zawodniczka była najsku
teczniejsza w całym poje
dynku. Popularna "Siwa" 
uzbierała w sumie 21 
"oczek". W drugim meczu 
"pomarańćzowe" również za
częły bardzo dobrze. Po 
pierwszej kwarcie prowadzi
ły 22:15. W drugiej do głosu 
doszły rywalki, które wygra
ły 13:9. W efekcie na przerwę 
pOlkowiczanki schodziły z 
ledwie trzypunktową prze
wagą. Losy meczu byly więc 
otwarte. Po zmianie stron na 
parkiecie toczyła się wyrów
nana walka, w której było 

sporo błędów, co na tym eta
pie przygotowań jest zrozu
miale. Trener Sokola często 
rotował składem, wiedząc, 
że nasi szkoleniowcy mieli 
do dyspozycji ledwie siedem 
zawodniczek. Liczył na zmę
czenie polkowiczanek. Te 
jednak w trakcie przygoto
wań wypracowały kondycję 
pozwalającą na wytrzymanie 
trudów gry dwóch meczów 
dzień po dniu. W efekcie po
jedynek zakończył się zwy-

W ostatnich dniach podopieczne duetu trenerskiego Krzysztof 
Koziorowicz/Arkadiusz Rusin, rozegrały pięć meczów kontrolnych. 

grał 75:55. W sobotę, polko
wiczankom przyszło roze
grać dwa pojedynki. Naj
pierw ich rywalem była eki
pa Super Polu Leszno, a w 

Cztery z nich zakończyły zwycięsko. Jutro rozpoczynają udział 
w kolejnym turnieju, tym razem międzynarodowym, w słowackim 

Rużemboroku. 

cięstwem CCC różnicą 11 
punktów - 58:47. - Jesteśmy 
zadowoleni z postawy dziew
czyn. Dobrze realizowały za
łożenia taktyczne. Zagrywki, 
nad którymi pracowaliśmy 
przez ostatnie dni podczas 
treningów przyniosły efekt. 
Z bardzo dObrej strony po
kazaly się mlode zawodnicz
ki trenujące od początkU 
okresu przygotowawczego z 
pierwszym zespołem - Paula 
Światowska i Justyna Hoł
tyn. To dobrze rokuje przed 
tegorocznymi rozgrywkami 
grup młodzieżowych, w któ
rych obie dziewczyny będą 
brały udział. Swoją przydat
ność do zespołu i charakter 
potwierdziła Rosjanka Musi-

na, która rzuciła najwięcej 
punktów - 14. Po 11 "oczek" 
dołożyły Gosia Babicka i Ju
styna Jeziorna. póki co 
wszystko zmierza w dobrym 
kierunku - powiedzieli nam 
szkoleniowcy polkowiekiego 
zespołu Krzysztof Kozioro
wicz i Arkadiusz Rusin. W 
rozegranym w ostatni week
end Turnieju Otwarcia Sezo
nu w Ostrowie Wielkopol
skim CCC zanotowało dwa 
zwycięstwa w trzech spotka
niach. W swoim pierwszym 
meczu grające bez kilku 
podstawowych zawodniczek 
"pomarańczowe" nie miały 

żadnYCh prdblemów z poko
naniem gospodyń. Prym w 
szeregach CCC wiodła 

ostatnim meczu na przeciw
ko dziewczyn trenera 
Krzysztofa Kozlorowicza 
stanął beniaminek z Łodzi. 
Zwłaszcza to pierwsze spo
tkanie było bardzo emocjo
nujące. Przez trzy kwarty to 
leszczynianki prowadziły, Co 
Więcej, także na początku 
ostatniej odsłony były górą. 
Nasze dziewczyny popisały 
się niezwykle efektowną 
końcówką. Czwartą kwartę 
wygrały 22:13 i dzięki temu 
udało im się pokonać zespół 
trenera Jarosława Krysiewi
cza 74:68. Decydujący o wy
granej w calym turnieju 
mecz pomiędzy naszą druży
na a Widzewem Łódź, który 
awansował do ekstraklasy, 
dostarczył oglądającym go 
kibicom wielu emocji. Pro
wadzenie często się zmienia
ło, nie brakowało też efek
townych akcji. Ostatecznie 

:.2 zmęczone, występujące w 
_ mocno okrojonym składzie 

o uległy dysponUjącym całym 
przede wszystkim środkowa składem łodziankom sze
Agnieszka MajeWSka, która ścioma punktami - 73:79. 
bezlitośnie wykorzystywała 
swój wzrost oraz doświad
czenie w walce pod koszami. 
Ostatecznie nasz zespÓł wy-

Konrad Kaptur 

WYNIKI SPARINGÓW KOSzyl{ARE1{ CCC POLKOWICE 

Sokol Hradec Kralove - CCC Polkowice 
52:74 (11:18, 13:23, 8:14, 20:19) 

Sokol Hradec Kralove - CCC PoJkowice 
47:58 (15:22, 13:9, 8:11, 11:16) 

~JWOSTRO~ 

TS Ostrovia Ostrów Wlkp, - CCC Polkowiee 
55:75 (12:15, 14:23. 10:24. 19:13) 

Super Pol Tęcza Leszno - CCC PoJkowice 
68:74 (18:14, 16:14,21:24, 13:22) 

MUKS Widzew Łódź - CCC Polkowice 
79:73 (17:18,23:14, 12:26,27:15) 

Carter zostaje w CCC » WOK Ł SPORTU 

Czas na prawdziwy test 
Znana z występów w naszym zespole w dwóch poprzednich latach 
Amisha Carter stała się kolejną zawodniczką, która będzie bronić 

pomarańczowych barw w nadchodzącym sezonie. 
-Negocjcje z Amishą trochę uwały, 

a1eostateczl.1ie zako~ SIę ~ 
nie, co bardzo mnie cieszy, bo to za
wodniczka gwamnt4iąca solidną grę 
zarówno w ataku, jak i obronie. R>za 
tym. doskonale się znamy, wiemy, ~ 
go IWi.erIwod siebie oczekiwać· uwa
ża KrĄysztof Korsak. prezes CCC. 
~, w poprzednich dwóch 
sezonach Amisha byłajedną z nąjso
lidnięj grąjąl..1't!h zawodniczek ''pOlna
mOCzowycb", co ~, wyrosła na 
gwlatrlę całej ligi. W poprzednim sez0-

nie notowała ~ średnią jeśI1 
chodzi o zbióOO - 10.1 na mecz. Była 
też druga pod względem evaluation -
18,6. atakżeplarowalasięw~czo. 
łówcejeżełi chodzi o liczbę zdobywa
nych punktów - .średriio 13,9 na mecl. 

Podobne osiągnięcia Carter miała w 
pieIws:>Qm sezonie swojej gxy w bar
wach CX:;C. - Z Amisbą w składzie na 
pewno jesteśmy zespołem mocniej
szym niż bez niej. Bardzo pomag3la 
nam w popnronicb. sezonach i 1ic7;y
my, że podobnie będzie i tym razem 
Ona d.a;kooa1e zna realia pol<ikiej eks
~ i bardzo dobae sobie w ~ 
realiach radzi. Potrafi świetnie zbierać. 
W~sięniedługoSfW:>
nie powinno być jej łatwiej, bo dzięki 
Agnieszre ~ będzie odciążo
na w mlce na tabl:icach -IOOwią szk0-
leniowcy ccc Krzysztof Koziorowicz 
oraz Atkadh ISZ Rusin. W Rllkowk:acb 
carter ma się pojawić w tinlgjąj deka
dzie września. 
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